
Število objav: 18
Internet: 11
Tisk: 7
Spremljane teme:
Inženirska ...: 2
Inženirska ...: 0
Barbara Škraba Flis: 0
Gradbeni zakon: 6
Zakon ... načrtovanju: 0
Zakon ... arhitektih: 0
Gradbena parcela: 1
Evidenca stavbnih ...: 0
Gradbeništvo, graditev: 11
Inženirski dan: 0

Zbirka medijskih objav
INŽENIRSKA ZBORNICA SLOVENIJE,
za obdobje 13. 3. 2020
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Internet Naslov Vizjak za skrb za okolje ob hkratnem razvoju družbe in gospodarstva

Zaporedna št.
1

Medij Sta.si, Slovenija

Rubrika, Datum Državni zbor; 12. 3. 2020

Stran v zbirki:
6

Avtor STA

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
..."S tem bi preprečili poplave, hkrati pa sprostili investicijski potencial in slovenskim podjetjem zagotovili posel," je 
pojasnil. Glede prenovljenih  in zakona o urejanju prostora iz leta 2018 je dejal, da sta "oba gradbenega zakona
predpisa ... v prvi fazi potrebna vsaj operativnosti, v drugi fazi pa celovite poenostavitve".... 

Internet Naslov Varčne, a tudi bolne stavbe

Zaporedna št.
2

Medij Delo.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 3. 2020

Stran v zbirki:
9

Avtor Borut Tavčar

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...oblikujemo, gradimo in vzdržujemo objekt skozi celoten življenjski krog), je povedala, da produktivnost v  gradbeništvu
celo pada, medtem ko v drugih panogah hitro raste. To je posledica tega, da je po stopnji digitalizacije  le gradbeništvo
pred črpanjem nafte in plina. Slovenija ima pripravljen program uvedbe BIM od konca marca 2018,... 

Internet Naslov Andrej Vizjak uspešno prestal zaslišanje: Kot prioritetna področja je navedel probleme s 
kopičenjem odpadkov, poenostavitev postopkov in pospešitev ključnih nacionalnih projektov

Zaporedna št.
3

Medij Nova24tv.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 3. 2020

Stran v zbirki:
15

Avtor Luka Perš

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...let. “S tem bi preprečili poplave, hkrati pa sprostili investicijski potencial in slovenskim podjetjem zagotovili posel,” je 
pojasnil. Glede prenovljenih  in zakona o urejanju prostora iz leta 2018 je dejal, da sta “oba gradbenega zakona
predpisa v prvi fazi potrebna vsaj operativnosti, v drugi fazi pa celovite poenostavitve”... 

Tisk Naslov Privlačnost delodajalca je magnet

Zaporedna št.
4

Medij Dnevnik, Slovenija Stran: 26 Površina: 644 cm2

Rubrika, Datum Zaposlitve in Kariera; 13. 3. 2020

Stran v zbirki:
17

Avtor Vlasta Tifengraber

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...katerega sestavni ključni del je tudi odgovornost do zaposlenih. Sicer je bilo po obdobju krize področje  - gradbeništva
tako od nižje kvalificiranih kot do visoko kvalificiranih profilov - na velikem udaru. Poklici v  so bili gradbeništvu
stigmatizirani, zanimanje zanje pa je med mladimi zelo upadlo, zato podeljujemo tudi štipendije... 

Internet Naslov Želite nove delovne izzive?

Zaporedna št.
5

Medij Dolenjskilist.si, Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 12. 3. 2020

Stran v zbirki:
20

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...kupcem o sistemskih rešitvah na Dolenjskem. Poslanstvo vašega delovnega mesta bo skrbeti za rast prodaje 
celotnega prodajnega programa Hilti v segmentu  ali strojnih in elektro inštalacij, gojiti in graditi odnose s gradbeništva
kupci ter jim nuditi podporo pri iskanju rešitev, ki bodo popolnoma ustrezale njihovim potrebam,... 
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Tisk Naslov Okuženi tudi v Pomurju

Zaporedna št.
6

Medij Vestnik Murska Sobota, Slovenija Stran: 2 Površina: 943 cm2

Rubrika, Datum Aktualno; 12. 3. 2020

Stran v zbirki:
24

Avtor Unknown

Teme Inženirska dejavnost, inženirji , Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...A. B. Pomurski sejem odpovedal letošnjo Megro Vodstvo Pomurskega sejma se je skupaj s partnerji, ki sodelujejo pri 
organizaciji 3L mednarodnega sejma , energetike, komunale in obrti Megra, odločilo, da letošnji sejem gradbeništva
odpovejo. Megra bi morala biti od 25. do 28. marca na radgonskem sejmišču hkrati s 5.... 

Tisk Naslov Urejanje šolskega dvorišča

Zaporedna št.
7

Medij Mandrač, Slovenija Stran: 5 Površina: 263 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 3. 2020

Stran v zbirki:
25

Avtor S. Z. J.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...pogodbi o medsebojnem sodelovanju med Občino Izola in InnoRenevv. V pripravo projektne rešitve so bili vključeni 
različni strokovnjaki, od arhitekture, , strojništva in lesarstva do tehnologije materialov in socialne gradbeništva
pedagogike, rezultat pa je bila inovativna rešitev nove tematske poti za šolsko dvorišče.... 

Tisk Naslov Rudarji še enkrat dokazali, da znajo in zmorejo

Zaporedna št.
8

Medij Naš čas, Slovenija Stran: 5 Površina: 467 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 3. 2020

Stran v zbirki:
27

Avtor Milena Krstič Planinc

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...bi omogočili delovna mesta in prekvalifikacije zaposlenih, že razdelili v štiri sklope. Ti so ohranjanje energetske 
lokacije v Šaleški dolini, razvoj  in drugih panog, ravnanje z odpadki in turizem,« pravi mag. Mavec. Mag. gradbeništva
Marko Mavec, generalni direktor PV: »Težji pogoji so od nas zahtevali maksimalno... 

Internet Naslov Strokovno srečanje GBC Slovenija v prostorih JUB Akademije

Zaporedna št.
9

Medij Si21.com, Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 12. 3. 2020

Stran v zbirki:
31

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon , Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...učinkovitosti, zmanjšanju okoljskega vpliva stavb in zmanjšanju izpustov ogljikovega dioksida, ki ga ustvarjajo stavbe 
skozi svoj življenjski cikel. Področje  z vidika trajnostnih meril doživlja velike spremembe, zato je vloga gradbeništva
GBC pri izmenjevanju znanj med strokovnjaki in pri izobraževanju deležnikov, med katerimi... 

Internet Naslov Ukrepi za preprečevanje okužbe s koronavirusom – POMEMBNO

Zaporedna št.
10

Medij Fgpa.um.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 3. 2020

Stran v zbirki:
32

Avtor Unknown

Teme Inženirska dejavnost, inženirji

Povzetek
...kontinuiranega dela v času pojavljanja koronavirusa, ter v skladu s pooblastili, ki izhajajo iz navodil Univerze v 
Mariboru, vas obveščam, da je Fakulteta za , Prometno  in arhitekturo Univerze v Mariboru (gradbeništvo inženirstvo
FGPA UM) poleg splošnih preventivnih in specifičnih ukrepov za preprečevanje okužbe s koronavirusom sprejela... 
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Internet Naslov Kandidat za okoljskega ministra Andrej Vizjak: Okoljska politika mora biti premišljena, da 
omogoča razvoj, na drugi strani pa ohranja skrb za naravo

Zaporedna št.
11

Medij Demokracija.si, Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 12. 3. 2020

Stran v zbirki:
35

Avtor Demokracija

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...let. "S tem bi preprečili poplave, hkrati pa sprostili investicijski potencial in slovenskim podjetjem zagotovili posel," je 
pojasnil. Glede prenovljenih  in zakona o urejanju prostora iz leta 2018 je dejal, da sta "oba gradbenega zakona
predpisa... v prvi fazi potrebna vsaj operativnosti, v drugi fazi pa celovite poenostavitve".... 

Tisk Naslov Pravni napovednik

Zaporedna št.
12

Medij Pravna praksa, Slovenija Stran: 39 Površina: 504 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 3. 2020

Stran v zbirki:
36

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...partnerstva od A do Ž rav B HB ranljivih otrok O BBBEB Agencija POTI; <www.agenaja-poti.si>. Center za 
izobraževanje v pravosodju; HHH Nova poklicna (ZAID) in  <h;tos://oip.gov.si>. (GZ) v praksi gradbena zakonodaja
Prednosti in pasti internih pravilnikov - BH1 sBflffiBMI Center za izobraževan/e: pravila, ki olajšajo pot do cilja!... 

Tisk Naslov Letošnje štipendije so prejeli štirje študentje

Zaporedna št.
13

Medij Novi glas, Slovenija Stran: 11 Površina: 226 cm2

Rubrika, Datum Tržaška kronika; 12. 3. 2020

Stran v zbirki:
37

Avtor M. Č.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...so starši zbežali v Maribor, zaradi delikatne situacije, ki je nastala v Trstu. Študiral je najprej v Mariboru, nato v 
Ljubljani, kjer je diplomiral v . Med vojno se je preselil v Ajdovščino, kjer so ga Italijani ujeli in ga pozneje gradbeništvu
odpeljali v koncentracijsko taborišče Montecarlo-Savona v Italijo, od... 

Internet Naslov Občina išče kupce za svoje nepremičnine

Zaporedna št.
14

Medij Koper.si, Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 12. 3. 2020

Stran v zbirki:
38

Avtor Unknown

Teme Gradbena parcela

Povzetek
...71.735 evrov, 610 kvadratnih metrov veliko nezazidano stavbno zemljišče v Šmarjah, katerega izklicna vrednost 
znaša 50.449 evrov, in tri večje sklope  na območju Zgornjih Škofij. Prvi, velikosti 1.439 kvadratnih gradbenih parcel
metrov, ki se prodaja po izklicni ceni 99.593 evrov, drugi, velikosti 918 kvadratnih metrov,... 

Internet Naslov Toplo ugodje brez debelih copat: Ko se srečate z vprašanjem, kako boste ogrevali hišo

Zaporedna št.
15

Medij Seniorji.info, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 3. 2020

Stran v zbirki:
43

Avtor Dušan Waldhütter

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...hale, delavnice, tovarne, hotele, avtodome, plovila, počitniške prikolice in vikend hišice. Lahko jih uporabimo tudi v 
savnah, v zdravstvu, kmetijstvu in . IR-panele odlikuje med drugim to, da so brez gibljivih delov in gradbeništvu
elektronike in posledično brez potrebe po dodatnem servisiranju ali vzdrževanju. Delujejo... 
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Tisk Naslov Kdo bo sežigal naše smeti

Zaporedna št.
16

Medij Pravna praksa, Slovenija Stran: 21 Površina: 395 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 12. 3. 2020

Stran v zbirki:
44

Avtor Kranjc Alenka Žnidaršič

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Madžari pa so imeli manj stroškov z uničenjem. Če nihče noče naših smeti oz. ni dostopnih kapacitet za njihovo 
uničenje, je logično, da razmišljamo o  novih obratov za uničevanje smeti - beri sežigalnicah. Še preden je graditvi
debata o smeteh postala javna, so se nekatere občine prijavile za gradnjo sežigalnic.... 

Internet Naslov
Sporočilo za javnost torek, 10. marec 2020: Slovenska podjetja morajo za isti projekt 
zaposlenim izplačevati višje plače, kot jih izplačujejo tuja podjetja, kar je popolnoma 
nerazumljivo

Zaporedna št.
17

Medij Si24.news, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 3. 2020

Stran v zbirki:
48

Avtor Administrator

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...njihove zaposlene in plače, s tem pa se niža interes mladih za vstop v gradbene poklice v Sloveniji,«je izpostavil mag.
Jože Renar, direktor GZS – Zbornice  in industrije gradbenih materialov. Ker prihaja konkurenca iz tretjih gradbeništva
držav, v katerih so minimalne plače izjemno nizke, od 200,00 do 400,00 evrov, to... 

Internet Naslov Odločitve 63. redne seje Vlade RS s področja Ministrstva za okolje in prostor

Zaporedna št.
18

Medij Gov.si, Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 12. 3. 2020

Stran v zbirki:
54

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...načela enake obravnave subjektov v enakem položaju. Predlog spremembe ZPKEPS-1 v 2. členu predvideva, da naj 
bi se v integralnem postopku po 50. členu  ne glede na določbo 35. člena štelo, kdaj je zahteva za Gradbenega zakona
izdajo gradbenega dovoljenja objektov koncesije po tem zakonu popolna. Popolna naj bi bila, če... 



O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Sta.si 12.03.2020 
ThursdayCountry: Slovenia

11:10

https://www.sta.si/2738152/vizjak-za-skrb-za-okolj... 1 / 1

Vizjak za skrb za okolje ob hkratnem razvoju 
družbe in gospodarstva
Kandidat za okoljskega ministra Andrej Vizjak se je v predstavitvi pred matičnim odborom  zavzel za negovanje skrbi DZ
za naravo in zdravo okolje ob hkratnem zagotavljanju razvoja družbe in gospodarstva. Kot prioritetna področja je navedel 
probleme s kopičenjem odpadkov, poenostavitev postopkov in pospešitev ključnih nacionalnih projektov.
Vizjak je pred odborom  za infrastrukturo, okolje in prostor spomnil, da je od leta 2014 zaposlen v družbi HidroelektrareDZ
na Spodnji Savi  kot vodja projekta pridobivanja okoljevarstvenega soglasja za hidroelektrarno Mokrice. "Zadnjih (HESS)
pet let je moje delo tesno povezano z resorjem ministrstva za okolje in prostor, zlasti na določenih problematičnih 
področjih izdaje upravnih dovoljenj," je poudaril.
Na splošno se je kandidat za ministra za okolje in prostor zavzel za uravnoteženje interesov varovanja okolja in razvoja 
družbe in gospodarstva: "Okoljska politika mora biti premišljena, da omogoča razvoj, na drugi strani pa ohranja skrb za 
naravo." Poudaril je, da ta skrb ne pomeni vedno nujno ohranjanja sedanjega stanja: "Narava in okolje se nenehno 
spreminjata, zlasti v zadnjih letih, ko smo priča podnebnim spremembam." Konzervacija nekega stanja zato ne pomeni 
tudi srednjeročne in dolgoročne skrbi za določene pojave.
Zagotovil je, da se ne zavzema za favoriziranje razvojnih teženj gospodarstva na račun interesov narave. "Gre za tehtanje
od primera do primera, od politike do politike, od strategije do strategije."
Konkretneje je Vizjak predstavil tri prioritetna področja, ki se jih bo lotil v primeru imenovanja za okoljskega ministra. Prvo 
področje so problemi s kopičenjem odpadkov vseh vrst, tudi komunalne odpadne embalaže in blata s čistilnih naprav.
Pri embalaži je kot "zanimivo" kratkoročno rešitev ohranil predlog uvedbe povečanja okoljske dajatve za embalerje, ki 
dajejo embalažo na trg. Z zbranim denarjem bi država krila odvoz sedaj nakopičene odpadne embalaže. Zavzel se je tudi 
za razširitev kroga plačnikov embalažnine, ki bi jo manjši zavezanci, "recimo nad eno tono", plačevali prek pavšala.
Glede že pripravljene novele zakona o varstvu okolja, ki na novo ureja razširjeno odgovornost proizvajalcev, je ocenil, da 
je "zakon je prenormiran". Spremembe bi morali uvesti z zakonom, izvedli pa bi ga z uredbami.
Zavzel se je tudi za domače sežigalnice. "Sem zagovornik regijskega pristopa," je povedal Vizjak in dodal, da se mu zdijo 
bolj od sosežiga smiselne monosežigalnice. Glede blata s čistilnih naprav pa kandidat za ministra srednjeročne rešitve 
vidi v postavitvi kapacitet za njegovo sušenje.
Druga prioriteta bo poenostavitev in skrajšanje postopkov pridobivanja "dovoljenj vseh vrst". V tej navezi je glede 
delovanja Agencije  za okolje (Arso) dejal, da mora "večjo težo imeti stroka in manjšo birokracija". "Verjetno bom RS
angažiral državnega sekretarja, ki bo pristojen za debirokratizacijo na področju dovoljenj," je dejal.
Za direkcijo za vode je ocenil, da ji je ministrstvo prepustilo preveč strateških nalog: "Ločiti je treba, kdo izvaja naloge, kdo
pa jih snuje in nadzira." Spomnil je, da trenutno stoji vrsta investicij v vodno infrastrukturo, čeprav je za te namene na 
voljo še 100 milijonov evrov nepočrpanega evropskega denarja. Tako se je zavzel za takojšnji zagon investicij iz stare 
evropske perspektive in nato načrt koriščenja sredstev iz naslednje.
Vizjak je sicer kot idejo napovedal razmislek, da bi vodno infrastrukturo zgradili "vnaprej". Torej bi se zadolžili, potrebna 
sredstva je ocenil na med milijardo in 1,5 milijarde evrov, nato pa s sistemskimi viri to poplačali v roku denimo 15 let.  "S
tem bi preprečili poplave, hkrati pa sprostili investicijski potencial in slovenskim podjetjem zagotovili posel," je pojasnil.
Glede prenovljenih gradbenega zakona in zakona o urejanju prostora iz leta 2018 je dejal, da sta "oba predpisa ... v prvi 
fazi potrebna vsaj operativnosti, v drugi fazi pa celovite poenostavitve".
Vizjakova tretja prioriteta bo pospešitev ključnih nacionalnih projektov v državi. Če se vlada odloči za nek projekt in po 
ustreznem postopku sprejme državni prostorski načrt, morajo državni organi "narediti vse, da pride do izvedbe tega 
projekta, ne pa da iščejo razloge, kako se ga ne da narediti", je poudaril.
Pri stanovanjski problematiki je Vizjak podprl idejo povečevanja fonda najemnih stanovanj po vsej državi. Prepričan je, da 
bi do leta 2025 lahko dobili med 4000 in 5000 novih stanovanj. Prav tako je podprl idejo o zamenjavi neprofitne s 
stroškovno najemnino s subvencioniranjem za ranljive skupine.
Ukrepi so potrebni tudi na področju dimnikarstva, je poudaril Vizjak. Med možnostmi je omenil enostavnejše prehajanje 
uporabnikov med dimnikarskimi službami in večnivojske licence.
Glede nevladnih organizacij pa je poudaril, da jih "ceni", a ne morejo vse imeti statusa, da delujejo v javnem interesu.
Vizjak je opozoril še, da bo v primeru imenovanja že tretjič minister. "Tega mi ni treba. Imam razmeroma ugodno službo, 
manjka mi še kakih osem let do upokojitve. A čutim poslanstvo, da tu nekaj naredimo," je dejal.
Odbor sejo nadaljuje s postavljanjem vprašanj ministrskemu kandidatu.

Sta.si 12.03.2020 
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PRENOVA STAVB  | BIM OKOLJE  | DIGITALIZACIJA 

Varčne, a tudi bolne stavbe
Nujno je uvesti kakovostne celostne prenove in nadzor, tudi
digitalizacija je koristna.
Objavljeno
12. marec 2020 06.00

Posodobljeno
12. marec 2020 06.00

Učinkovitost prenov bi morali preverjati tudi po desetih letih. FOTO: Jože Suhadolnik/Delo

 Odpri galerijo

Borut Tavčar

   

Ljubljana – »S slabimi delnimi prenovami je tretjina stavb postalo bolnih, imajo slabši zrak kot je zunaj, povečuje se število alergij in podobnega,« pravi Franci Pliberšek, lastnik Mik
Celje. Med rešitvami je pogodbeno financiranje prenov, pa tudi nadzor, digitalizacija in standardi kakovosti.

Delo.si 12.03.2020 
ČetrtekDržava: Slovenija
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Gradbeni sektor je ključen za gospodarstvo in družbo v celoti, ustvari devet odstotkov BDP v Evropski uniji in trenutno raste, pravi gospodarski minister Zdravko Počivalšek. Za
prihodnost je ključnega pomena trajnostna lesena gradnja, ki je hitrejša, energijsko učinkovita in bivalno ugodnejša. A Slovenija izvozi 3,6 milijona kubičnih metrov lesa, doma ga
predelamo le 1,3 milijona kubičnih metrov.

Stavbe so trajne, po 40 do 50 letih od gradnje pride na vrsto prva korenita prenova. »Prevečkrat se dogaja, da tisto, kar je na papirju, v praksi ne deluje dobro. Zato je pomembno
preverjanje kakovosti, tako vrtcev ne bi prenavljale različne inženirske družbe,« meni Marko Lukič, lastnik Lumarja IG. Dodal pa je, da smo v niši gradenj skoraj ničenergijskih hiš v
vrhu na svetu. »Tako kakovostno kot pri nas, ne gradijo nikjer, smo odličen primer dobre prakse za vse evropske države,« poudarja Lukič.

 Ksenija Marc opozarja, da je z digitalizacijo mogoče privarčevati. FOTO: Borut Tavčar/Delo

Marjana Šijanec Zavrl iz Gradbenega inštituta ZRMK je opozorila na evropski cilj, da mora biti ves stavbni fond do leta 2050 ogljično nevtralen. Tudi zato bodo na ZRMK razširili
nabor znakov kakovosti v graditeljstvu tudi na prenove. Necelovite prenove, denimo zgolj nova fasada ali nova okna, so povzročile veliko težav. Le celovite prenove s prilagoditvijo
prezračevanja in ogrevalnega sistema delujejo, meni Pliberšek, ki predlaga, da bi prenovljene stavbe preverili po treh in po desetih letih.

Všteti je treba še promet
Ksenija Marc, ki je predsednica SiBIM in članica evropske delovne skupine EU BIM (BIM je digitalni model, s pomočjo katerega oblikujemo, gradimo in vzdržujemo objekt skozi
celoten življenjski krog), je povedala, da produktivnost v gradbeništvu celo pada, medtem ko v drugih panogah hitro raste. To je posledica tega, da je po stopnji digitalizacije
gradbeništvo le pred črpanjem nafte in plina. Slovenija ima pripravljen program uvedbe BIM od konca marca 2018, vendar ga državni zbor še vedno ni obravnaval. Postopek BIM
poveča transparentnost projekta, sledljivost, učinkovitost, poveča pa tudi konkurenčnost. »BIM ni samo projektiranje, to so podatki za boljše upravljanje stavb in druge infrastrukture,«
pravi Ksenija Marc.

Delo.si 12.03.2020 
ČetrtekDržava: Slovenija

06:01

https://www.delo.si/novice/okolje/varcne-a-tudi-bo... 2 / 3

Delo.si 12.03.2020 
ČetrtekDržava: Slovenija

Kazalo

06:01

https://www.delo.si/novice/okolje/varcne-a-tudi-bo...

8

https://www.delo.si/novice/okolje/varcne-a-tudi-bolne-stavbe-287672.html






O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

 Družba največ plača za to, da se lahko vozimo z avtomobili. FOTO: Borut Tavčar/Delo

Marko Peterlin, direktor Inštituta za politike prostora, je opozoril, da se pri porabi stavbe nikoli ne računa promet, čeprav je ta odvisen od dostopnosti stavbe. V Sloveniji je avto nuja,
delež stroškov gospodinjstev za mobilnost pri nas pa je najvišji v Evropi, taka ureditev pa viša tudi stroške občin. »Če zgradiš ničenergijsko stavbo na periferiji, kamor se lahko pripelješ
le z avtom, izničiš ves prihranek,« meni Peterlin.

Delo.si 12.03.2020 
ČetrtekDržava: Slovenija

06:01

https://www.delo.si/novice/okolje/varcne-a-tudi-bo... 3 / 3

Delo.si 12.03.2020 
ČetrtekDržava: Slovenija

Kazalo

06:01

https://www.delo.si/novice/okolje/varcne-a-tudi-bo...

9

https://www.delo.si/novice/okolje/varcne-a-tudi-bolne-stavbe-287672.html


O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

12. 3. 2020, 19:29  8

Andrej Vizjak uspešno prestal zaslišanje:
Kot prioritetna področja je navedel
probleme s kopičenjem odpadkov,
poenostavitev postopkov in pospešitev
ključnih nacionalnih projektov

Andrej Vizjak. (Foto: STA)

Kandidat za okoljskega ministra Andrej Vizjak se je v predstavitvi pred matičnim odborom
DZ zavzel za negovanje skrbi za naravo in zdravo okolje ob hkratnem zagotavljanju
razvoja družbe in gospodarstva. Kot prioritetna področja je navedel probleme s
kopičenjem odpadkov, poenostavitev postopkov in pospešitev ključnih nacionalnih
projektov. Dvanajst članov ga je podprlo, šest članov odbora je glasovalo proti. 

 Facebook   Twitter 
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Kandidat za ministra za okolje in prostor Andrej Vizjak je prepričal odbor DZ za infrastrukturo, okolje in
prostor. Za je glasovalo dvanajst članov, proti pa jih je bilo šest. Zavzel se je za odpravo problemov s
kopičenjem odpadkov. Vizjak je pred odborom DZ za infrastrukturo, okolje in prostor spomnil, da je od
leta 2014 zaposlen v družbi Hidroelektrarne na Spodnji Savi (HESS) kot vodja projekta pridobivanja
okoljevarstvenega soglasja za hidroelektrarno Mokrice. “Zadnjih pet let je moje delo tesno povezano z
resorjem ministrstva za okolje in prostor, zlasti na določenih problematičnih področjih izdaje upravnih
dovoljenj,” je poudaril. Andrej Vizjak že ima bogate ministrske izkušnje, saj je v obeh vladah Janeza
Janše opravljal to funkcijo.

Preberi tudi: Tako Šircelj in Hojs dobila potrditev s strani matičnih odborov državnega zbora: oba
napovedujeta odločen spoprijem z razmerami, tako glede koronavirusa kot migracij

Na splošno se je kandidat za ministra za okolje in prostor zavzel za uravnoteženje interesov varovanja
okolja in razvoja družbe in gospodarstva: “Okoljska politika mora biti premišljena, da omogoča razvoj,
na drugi strani pa ohranja skrb za naravo.” Poudaril je, da ta skrb ne pomeni vedno nujno ohranjanja
sedanjega stanja:  “Narava in okolje se nenehno spreminjata, zlasti v zadnjih letih, ko smo priča
podnebnim spremembam.” Konzervacija nekega stanja zato ne pomeni tudi srednjeročne in dolgoročne
skrbi za določene pojave. Zagotovil je, da se ne zavzema za favoriziranje razvojnih teženj gospodarstva
na račun interesov narave. “Gre za tehtanje od primera do primera, od politike do politike, od strategije
do strategije.”
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Predstavitev kandidata za ministra za okolje in prostor Andreja Vizjaka pred odborom DZ za infrastrukturo, okolje in prostor. (Foto: STA)

Med prioritetami reševanje težav s kopičenjem odpadkov vseh vrst
Konkretneje je Vizjak predstavil tri prioritetna področja, ki se jih bo lotil v primeru imenovanja za
okoljskega ministra. Prvo področje so problemi s kopičenjem odpadkov vseh vrst, tudi komunalne
odpadne embalaže in blata s čistilnih naprav. Pri embalaži je kot “zanimivo” kratkoročno rešitev ohranil
predlog uvedbe povečanja okoljske dajatve za embalerje, ki dajejo embalažo na trg. Z zbranim
denarjem bi država krila odvoz sedaj nakopičene odpadne embalaže. Zavzel se je tudi za razširitev
kroga plačnikov embalažnine, ki bi jo manjši zavezanci, “recimo nad eno tono”, plačevali prek pavšala.
Glede že pripravljene novele zakona o varstvu okolja, ki na novo ureja razširjeno odgovornost
proizvajalcev, je ocenil, da je “zakon prenormiran”. Spremembe bi morali uvesti z zakonom, izvedli pa bi
ga z uredbami. Zavzel se je tudi za domače sežigalnice.  “Sem zagovornik regijskega pristopa,”  je
povedal Vizjak in dodal, da se mu zdijo bolj od sosežiga smiselne sežigalnice. Glede blata s čistilnih
naprav pa kandidat za ministra srednjeročne rešitve vidi v postavitvi kapacitet za njegovo sušenje.
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Andrej Vizjak. (Foto: STA)

Poenostavitev in skrajšanje postopkov ter pridobivanje dovoljenj vseh vrst
Druga prioriteta bo poenostavitev in skrajšanje postopkov pridobivanja  “dovoljenj vseh vrst”. V tej
navezi je glede delovanja Agencije RS za okolje (Arso) dejal, da mora “večjo težo imeti stroka in manjšo
birokracija”.  “Verjetno bom angažiral državnega sekretarja, ki bo pristojen za debirokratizacijo na
področju dovoljenj,”  je dejal. Za direkcijo za vode je ocenil, da ji je ministrstvo prepustilo preveč
strateških nalog: “Ločiti je treba, kdo izvaja naloge, kdo pa jih snuje in nadzira.” Spomnil je, da trenutno
stoji vrsta investicij v vodno infrastrukturo, čeprav je za te namene na voljo še 100 milijonov evrov
nepočrpanega evropskega denarja. Tako se je zavzel za takojšnji zagon investicij iz stare evropske
perspektive in nato načrt koriščenja sredstev iz naslednje.

Vizjak je sicer kot idejo napovedal razmislek, da bi vodno infrastrukturo zgradili “vnaprej“. Torej bi
se zadolžili, potrebna sredstva je ocenil na med milijardo in 1,5 milijarde evrov, nato pa bi s
sistemskimi viri to poplačali v roku denimo 15 let. “S tem bi preprečili poplave, hkrati pa sprostili
investicijski potencial in slovenskim podjetjem zagotovili posel,” je pojasnil. Glede prenovljenih
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gradbenega zakona in zakona o urejanju prostora iz leta 2018 je dejal, da sta “oba predpisa … v
prvi fazi potrebna vsaj operativnosti, v drugi fazi pa celovite poenostavitve”.

Bodoči minister za okolje bo pospešil ključne nacionalne projekte v državi
Vizjakova tretja prioriteta bo pospešitev ključnih nacionalnih projektov v državi. Če se vlada odloči za
nek projekt in po ustreznem postopku sprejme državni prostorski načrt, morajo državni organi “narediti
vse, da pride do izvedbe tega projekta, ne pa da iščejo razloge, kako se ga ne da narediti”, je poudaril.
Pri stanovanjski problematiki je Vizjak podprl idejo povečevanja fonda najemnih stanovanj po vsej
državi. Prepričan je, da bi do leta 2025 lahko dobili med 4000 in 5000 novih stanovanj. Prav tako je
podprl idejo o zamenjavi neprofitne s stroškovno najemnino s subvencioniranjem za ranljive skupine.

Andrej Vizjak. (Foto: STA)

Zavzel se bo tudi za ukrepe na področju dimnikarstva
Ukrepi so potrebni tudi na področju dimnikarstva, je poudaril Vizjak. Med možnostmi je omenil
enostavnejše prehajanje uporabnikov med dimnikarskimi službami in več nivojske licence. Glede
nevladnih organizacij pa je poudaril, da jih “ceni”, a ne morejo vse imeti statusa, da delujejo v javnem
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interesu. Vizjak je opozoril še, da bo v primeru imenovanja že tretjič minister. “Tega mi ni treba. Imam
razmeroma ugodno službo, manjka mi še kakih osem let do upokojitve. A čutim poslanstvo, da tu nekaj
naredimo,” je dejal.

Luka Perš
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ZLATA NIT

Privlačnost delodajalca je magnet
Fleksibilen delovni čas, so-
financiranje počitnic otrok

zaposlenih in štipendiranje

so kadrovske prakse, ki jih

zaposleni vse bolj cenijo.

Kako to udejanjajo v pod-

jetjih Luka Koper, Pomgrad

in Addiko bank, finalistih
za priznanje najboljši zapo-

slovalec v Zlati niti?
/ Vlasta Tifengraber

Še pred kratkim so bila izobraževa-
nja zaposlenih, četudi so bila zasto-

nj, mnogim delavcem bolj v breme
kot priložnost za pridobitev koris-
tnega znanja. »Dandanes zaposleni
vedno bolj cenijo dodatna izobraže-
vanja,« se strinjajo vodilni v Luki
Koper, Pomgradu in Addiko bank,

finalistih v kategoriji velika podjetja
Dnevnikovega izbora najboljšega
zaposlovalca Zlata nit.

Predvsem velika podjetja, torej
tista z več kot 250 zaposlenimi, se

morajo zavedati, da so zaposleni
njihov največji kapital. Kajti ob
najnižji brezposelnosti v naši drža-
vi je težko najti ustrezen kader, še
težje pa ga je obdržati. V Luki Ko-

per je zaposlenih nekaj več kot

1500 ljudi, lani so zaposlili kar 475
ljudi in najeli 305 agencijskih de-
lavcev. Njihova kadrovska politika

mora biti zelo fleksibilna in zago-
tavljati spodbudno in varno delov-
no okolje.

Zelo nizka fluktuacija v logistiki
Tako uvrstitev med finaliste Zlate
niti kot tudi doseženi visoki rezulta-
ti rednega internega merjenja orga-
nizacijske klime in zadovoljstva za-

poslenih po vprašalnikih OCS (Or-

ganization Clime Survay) so dosež-
ki Luke Koper, ki so precej nad slo-
venskim povprečjem. »Tudi mer-

jenje zavzetosti zaposlenih po stan-

dardnem Gallupovem vprašalniku
kaže visok delež zavzetih zaposle-
nih, kar 57 odstotkov. Zavedamo se,

da je zaposleni uspešen in učinkovit
le takrat, ko ve, kaj se od njega pri-
čakuje in kako to doseči. Zato izva-
jamo letne razgovore z vsemi zapo-
slenimi, v katerih načrtujemo de-

lovne cilje in ocenjujemo kompe-

tence,« je pojasnil predsednik upra-
ve Luke Koper Dimitrij Zadel.
Omenjene prakse v podjetju vodijo

k nizki stopnji fluktuacije (1,5), ta je
bistveno nižja od fluktuacije, značil-
ne za logistiko (20). Zadel dodaja,

da tudi izredno visoko število pris-
pelih vlog na objavljena prosta de-
lovna mesta dokazuje, da je' Luka
Koper podjetje s karakteristikami
privlačnega delodajalca.

Gradbeno podjetje, ki izstopa

»Naši zaposleni in ocenjevalci so

nas prepoznali kot veliko gradbeno
firmo, ki izstopa od povprečja tako
v odnosu z zunanjimi deležniki ka-
kor tudi v odnosu s svojimi zapos-
lenimi. Izobrazbena struktura in
sistematizacija naših delovnih mest

sta izjemno raznoliki, vendar so

prav vsi naši zaposleni pomemben
člen, ki s svojim delom' in prisotno-
stjo pomembno vpliva na naš us-

peh. Pomgrad na svoje lokalno
okolje vpliva na več načinov: ponu-
ja delovna mesta, plačuje davke,
vlaga v razvoj lokalne skupnosti,
torej finančno podpira organizacije

na področjih športa, kulture, šol-
stva, izobraževanja. Notranja razse-

žnost družbene odgovornosti druž-
be zajema predvsem odnos do za-
poslenih oziroma vlaganje v člo-
veški kapital, zdravje in varstvo pri
delu, prilaganje spremembam, pri-
zadevanje za vzpodbujanje izobra-
ževanja zaposlenih, izboljšanje po-
gojev dela na delovnih mestih in
odnos do okoljevarstva,« je na

vprašanje, zakaj meni, da je podjet-

je Pomgrad z okoli 400 zaposleni-

mi med finalisti Zlate niti, odgovo-

ril predsednik uprave Iztok Pola-
nič. Družba Pomgrad je bila razgla-

šena tudi za naj zaposlovalca 2018
v pomurski regiji.

Drugačna bančna
organizacijska kultura
V Addiko bank, ki je imela leta 2018
enega najnižjih odstotkov slabih
posojil v Sloveniji, je zaposlenih
približno 350 ljudi. Verjamejo, da se

je banka uvrstila med finaliste
predvsem zaradi svoje organizacij-

ske kulture. »Blagovno znamko Ad-
diko smo predstavili trgu pred. tre-

mi leti in takrat smo si kot enega

od ciljev zastavili tudi spremembo

korporativne kulture, ki temelji na

jasnih vrednotah, in sicer: komuni-
ciramo enostavno, zagotavljamo

učinkovitost, povezujemo šest dr-
žav v eno zmagovalno ekipo. Vse

procese v podjetju smo osredotočili
na omenjene vrednote, kar se kaže
tudi v spremembi delovanja vsake-
ga zaposlenega. Ponosni smo, da
med bankami, ki sicer veljajo za

tradicionalne in nekoliko bolj rigid-

ne strukture, dosegamo učinkovito-
st, proaktivnost ter zavzetost zapo-
slenih. Ustvarjamo okolje, ki ni zgo-
lj družini prijazno s fleksibilnimi
urniki in številnimi drugimi ugod-

nostmi za zaposlene, temveč je po-
membno tudi za napredek zaposle-
nih,« je povedala članica uprave Ad-
diko bank Anja Božac.
Vedno več izobraževanja

in usposabljanja
V Luki Koper je bilo lani v usposa-
bljanje vključenih kar 83 odstotkov
zaposlenih s povprečno 20,4 ure us-

posabljanja na zaposlenega. »To je
posebno pomembno za usposobitev

upravljalcev dvigal, ki jih na trgu

delovne sile ni in jih mora podjetje

z lastnimi kadrovskimi in tehnični-
mi resursi usposobiti za delo,« pravi
Zadel. Dodal je, da uvajajo informa-
cijsko podporo izvajanja letnih raz-

govorov za vse zaposlene, ki nika-
kor ne nadomešča neposredne ko-
munikacije med zaposlenim in nje-
govim neposrednim vodjem, tem-

več jo bolj sistematično ureja. Dos-
top do aplikacije za letne razgovore
je možen tudi prek mobilnih na-

prav, saj večina zaposlenih na de-
lovnem mestu nima dostopa do ra-

čunalnika, zato so bili v vseh enotah
nameščeni tudi skupni računalniki.

Tudi štipendije za mlade
»V letošnjem letu smo se odločili
pridobiti standard družbeno odgo-

vorno podjetje, katerega sestavni
ključni del je tudi odgovornost do
zaposlenih. Sicer je bilo po obdobju
krize področje gradbeništva - tako
od nižje kvalificiranih kot do visoko
kvalificiranih profilov - na velikem
udaru. Poklici v gradbeništvu so bili
stigmatizirani, zanimanje zanje pa
je med mladimi zelo upadlo, zato

podeljujemo tudi štipendije v višiniO
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400 evrov na mesec« je povedal
Polanič. V zadnjih letih je dala
družba Pomgrad izobraževanju še
večji poudarek. V triletnem obdobju
je bilo tako organiziranih več kot
170 vrst različnih izobraževanj.

Tri kategorije,
devet vodstvenih kompetenc
Poleg že ustaljenih praks v zadnjem
obdobju v Addiko bank veliko vla-
gajo v razvoj direktorjev oziroma
vodij področij. »Tu strukturirano

gradimo devet vodstvenih kompe-
tenc, ki smo jih definirali kot ključ-

ne in jih razdelili v tri kategorije:
vodenje samega sebe, kamor med
drugim uvrščamo pogum, zaupanje,

v timsko vodenje uvrščamo navdu-
ševanje, motiviranje, sodelovanje,
razvoj in podpora sodelavcev ter

razvijanje in grajenje odnosov. K us-

meritvi k rezultatom in drznemu,

verodostojnemu vodenju pa seveda
spadata strateško razmišljanje in
usmeritev k rezultatom,« je razloži-

la novosti v njihovi kadrovski praksi

Božaceva iz Addiko bank, kjer ne

prisegajo na hierarhične strukture.
Za primer, v Avstriji celotna uprava
banke sedi v delovnem prostoru z
drugimi zaposlenimi, ki je urejen po
principih odprtega prostora. x

Zaposleni je uspešen in
učinkovit le takrat, ko ve,
kaj se od njega pričakuje
in kako to doseči.

Dimitrij Zadel, predsednik

uprave podjetja Luka' Koper

Luka Koper omogoča osebni in
strokovni razvoj zaposlenim
prek horizontalnega in

vertikalnega napredovanja.
Zagotavlja visoko stopnjo
varnosti zaposlitve in socialne

varnosti z rednim izplačilom
plač, ki so nad slovenskim

povprečjem. Naši postopki
zaposlovanja so transparentni

in nediskriminacijski, dodatno
nagrajujemo uspešne zaposlene.

Iztok Polanič, predsednik

uprave podjetja Pomgrad

Smo družbeno odgovorna
družba, kije bila sposobna
preživeti turbulentne čase in
ohraniti svojo integriteto. Smo

resen poslovni partner, ki svoje
delo opravi kvalitetno in
strokovno. Takšni smo tudi do

svojih zaposlenih, znamo
prisluhniti. Negujemo in

spoštujemo odprto
komunikacijo brez ovinkarjenja
in leporečenja.

Anja Božac
članica uprave Addiko bank

Naše prednosti so usmerjenost
in ustvarjanje korporativne
kulture, ki se osredotoča na
omogočanje strokovnega
napredka in učenja, ter
dostopnost, odprtost in

nagnjenost k sodelovanju
naših zaposlenih. Omogočamo

odlične možnosti za
usklajevanje zasebnega
življenja in kariere, na kar

smo še posebno ponosni.
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Želite nove delovne izzive?
12.3.2020 | 08:20
V priznanem mednarodnem podjetju Hilti
Slovenija zaradi novih priložnosti na trgu in
internih napredovanj iščemo prodajnega
svetovalca ali svetovalko naših vodilnih
proizvodov in storitev ter svetovanje kupcem o
sistemskih rešitvah na Dolenjskem.

Poslanstvo vašega delovnega mesta bo skrbeti
za rast prodaje celotnega prodajnega programa
Hilti v segmentu gradbeništva ali strojnih in
elektro inštalacij, gojiti in graditi odnose s kupci
ter jim nuditi podporo pri iskanju rešitev, ki bodo
popolnoma ustrezale njihovim potrebam, in
povečali njihovo produktivnost. Kot član prodajne
ekipe boste dnevno razvijali obstoječe kupce s
predstavitvijo najbolj inovativnih produktov in
najsodobnejše programske opreme.

Vaše delo bo informacijsko podprto z naprednim
IT-sistemom (vse ponudbe, naročila in dobavo
lahko spremljate prek prenosnega računalnika),
kar vam bo olajšalo organizacijo delovnih nalog. Dolgoročno bomo sodelovali pri
razvoju vaše delovne kariere v podjetju Hilti, pri čemer vam bomo nudili
kontinuirano mentorstvo prek strokovnih izobraževanj, obsežno šolanje,
coaching in druge razvojne priložnosti v mednarodnem okolju.

Vaše odgovornosti bodo obsegale:

•Aktiven prispevek pri planiranju in doseganju prodajnih ciljev s prodajo
inovativnih proizvodov in edinstvenih storitev vodilnega podjetja na tržišču
•Dnevno obiskovanje kupcev, pripravljanje ponudb in svetovanje o Hilti
proizvodih in storitvah ter predstavitev rešitev obstoječim kupcem
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•Izvedba in koordinacija vseh procesov v prodaji
•Pridobivanje novih kupcev, pogajanje pri pogodbah in svetovanje pri gradbenih
projektih

Kaj od vas pričakujemo:

•Ekonomsko, komercialno ali tehnično izobrazbo (strojno, elektro, gradbeno)
•Prodajna naravnanost, zaželene so izkušnje iz terenske prodaje ter odgovornost
in naravnanost h kupcem
•Tehnično znanje/izkušnje s področja poznavanja gradbeništva ter elektro in
strojnih inštalacij so prednost
•Pripravljenost za nenehno izpopolnjevanje znanja in rast
•Komunikativnost in želja po stimulativnem nagrajevanju na podlagi uspešnosti
•Znanje angleškega jezika, prezentacijske in pogajalske izkušnje

Kaj nudimo:

•Možnost osebnega in strokovnega razvoja v mednarodnem okolju
•Mentorstvo, podporo in tesno sodelovanje z vodjo prodajnega področja
•Delo z najsodobnejšo tehnologijo v branži in odlično tehnično podporo

Vašo prijavo in dokazila (motivacijsko pismo, CV in reference) pošljite na e-
naslov: anja.kranjc@hilti.com. Dodatne informacije o delovnem mestu in
podjetju Hilti: www.hilti.si

Delo v korporaciji Hilti

Hilti koncern oskrbuje svetovno gradbeno industrijo s tehnološko izpopolnjenimi
izdelki, sistemi, programsko opremo in storitvami, ki gradbenim strokovnjakom
zagotavljajo inovativne rešitve in visoko dodano vrednost. Hilti tehnologija je del
mnogih izjemnih inženirskih podvigov po vsem svetu, od Japonskega hitrega
vlaka do predorov podzemnih železnic, ki se razpredajo globoko pod največjimi
mesti sveta, do mnogih megaelektrarn in naftnih ploščadi. Skupina ima v več kot
120 državah prek 28.000 zaposlenih, ki s strastjo ustvarjajo navdušene stranke
in gradijo boljšo prihodnost. Kultura podjetja Hilti temelji na integriteti, timskem
delu, predanosti in pogumu. V zadnjih letih je Hilti prisoten ne samo v segmentu
gradbeništva, temveč aktivno deluje tudi na področjih energetike in industrije. V
Sloveniji korporacijo zastopa hčerinsko podjetje Hilti Slovenija, d. o. o., ki deluje
v Sloveniji že več kot 25 let in ima 48 zaposlenih.
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Hilti Slovenija, d. o. o.
Brodišče 18
1236 Trzin
www.hilti.si
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Koronavirus

Okuženi tudi v Pomurju
Vstopna točka za odvzem brisa odslej v soboškem zdravstvenem domu

Nadaljevanje s 1. strani

Po zdravila naj prihajajo zdravi

Nadzorovan vstop so uvedli tudi
v vseh pomurskih zdravstvenih do-
movih in zdravstvenih postajah, po-
nekod so začasno ustavili delovanje
referenčnih ambulant, preklicali ma-
terinsko šolo in omejili preventivne

zdravstvene programe. Opažajo tudi
nekoliko manj obiska kot običajno,
veliko več pa je telefonskih klicev.

Vse enote Pomurskih lekarn po-
slujejo kot običajno, vendar prosijo,

da bolniki ob izraženih znakih okuž-
be dihal (vročina, kašelj, težko diha-
nje) ali ob sumu okužbe z novim vi-

rusom ne prihajajo v lekarno, ampak

po zdravila pošljejo zdravega svojca
ali znanca. Morebitno širjenje okužbe
med lekarniškimi strokovnimi delav-

ci lahko enako kot na splošno v zdra-
vstvenih ustanovah resno ogrozi izva-

janje zdravstvene dejavnosti oziroma

oskrbo prebivalstva z zdravili.

Obiski stanovalcev in poslovni obi-

ski so prepovedani tudi v domovih za
starejše, v Domu starejših Rakičan so
preklicali tudi opravljanje prakse štu-

dentov in dijakov. Prav tako so zaprli

ambulante, ki imajo prostore v domu.
Stanovalci lahko neomejeno zapušča-

jo prostore doma, srečanje s svojci pa

jim omogočajo tudi tako, da jih s po-

čivalniki pripeljejo ven.

Italija pomembna za
pomursko gospodarstvo

Posledice izbruha okužb s koro-

navirusom predvsem v Evropi ne-
posredno občuti tudi pomursko go-
spodarstvo. Italija je namreč naša

pomembna uvozna partnerica, leta
2018 je uvoz znašal 94 milijonov

evrov, kar je dobrih 10 odstotkov ce-
lotnega pomurskega uvoza. Izvoz v
Italijo je istega leta znašal 44 milijo-
nov evrov ali 4,8 odstotka celotne-

ga izvoza. Poslovno sodelovanje je

začelo upadati, nastajajo ozka grla

v procesu proizvodnje, težave pa se
pojavljajo že tudi v transportu. Pri

turističnih ponudnikih v regiji že

ugotavljajo manjše število gostov, v
primerjavi z marcem lani je v hote-
lih za 30 do 60 odstotkov manj re-
zervacij. »Gospodarstvo se je znašlo
v izrednih razmerah. Pred vodstveni-

mi delavci je zahtevna naloga, kako
obdržati posle in s tem zaposlene.

Zato podpiramo odločitev vlade, da
bo z interventnimi ukrepi podpr-
la gospodarstvo,« je povedal Robert

Grah, direktor Pomurske gospodar-
ske zbornice. Kolikšna bo škoda v
gospodarstvu zaradi širjenja koro-
navirusa, je še nemogoče napoveda-
ti, vsekakor bodo posledice velike,
predvsem v turizmu, gostinstvu, tr-

govini in predelovalnih dejavnostih.
Tu pa je tudi tveganje za zmanjšanje

potreb po delavcih največje.

Pomoč države za ohranitev

delovnih mest
Strokovni svet za konkurenčno in

stabilno poslovno okolje je že opredelil

ukrepe za zmanjšanje posledic izbruha
koronavirusa in škode, ki jo bodo utr-
pela podjetja, njihova vrednost je 998
milijonov evrov. Od tega bo 600 mili-
jonov evrov zagotovila Slovenska izvo-
zna in razvojna banka (SID). Cilj je za-
gotoviti likvidnost podjetij in ohraniti
delovna mesta. Med takojšnjimi ukre-
pi za gospodarstvo je predlog zakona

o interventnem ukrepu delnega povra-
čila nadomestila plače. Pripravilo gaje
ministrstvo za delo, družino, socialne
zadeve in enake možnosti (MDDSZ)
in je že tudi usklajen med resorji, kar
pomeni, da ga bo mogoče zelo hitro

sprejeti. Zakon predvideva, da bo dr-

žava delodajalcu priskočila na pomoč,
če ne bi mogel zagotavljati dela hkra-
ti najmanj polovici zaposlenih in bi jih
napotil na začasno čakanje na delo. V

tem času bi bili delavci upravičeni do

nadomestila plače v višini 80 odstot-

kov osnovne plače. Delno povračilo

nadomestila plače se predvideva tudi,

če delavec zaradi karantene, odreje-

ne z odločbo ministra za zdravje, ne bi

mogel opravljati dela. V obeh prime-

rih breme izplačila nadomestila plače

v višini 60 odstotkov prevzamejo delo-

dajalci, preostanek pa prispeva država.

Obdobje delnega prejemanja povračila

nadomestila zaradi začasnega čakanja
na delo lahko traja največ tri mesece
oziroma za čas karantene. Delodajalec
bi pravico do delnega povračila nado-

mestila plače uveljavljal z vlogo v ele-

ktronski in pisni obliki, ki jo bo vložil
pri Zavodu Republike Slovenije za za-
poslovanje. Delodajalec, ki je davčni
dolžnik, neplačnik plač in prispevkov

za socialno varnost, kršilec delovno-

pravne zakonodaje in je v insolven-

tnem postopku, ne bo upravičen do
delnega povračila nadomestila plače.

Kdo plača odsotnost

z dela ob okužbi

Če je pri zaposlenem delavcu potr-
jena okužba s koronavirusom in mu
je bila odrejena izolacija, ima po za-
konu o zdravstvenem varstvu in zava-
rovanju pravico do začasne zadržano-

sti z dela s pravico do nadomestila v
breme Zavoda za zdravstveno zavaro-
vanje Slovenije (ZZZS), torej je lahko
na bolniškem dopustu. Nadomestilo

se izplačuje v breme ZZZS od prvega
dne zadržanosti z dela. Izolacijo lahko
odredita bodisi bolnišnični ali oseb-

ni zdravnik ter Nacionalni inštitut za
javno zdravje (NIJZ) oziroma pristoj-

na območna enota. Izolacija se lahko
izvaja v bolnišnici ali doma, bolniški
list pa izda izbrani osebni zdravnik.

Karantena v breme

delodajalca

Zavarovane osebe, pri katerih ni

bila potrjena okužba, nimajo pravi-

ce do bolniškega dopusta, lahko pa v
nekaterih primerih uveljavljajo nado-

mestilo v breme delodajalca, in sicer

po predpisih s področja delovnoprav-

ne zakonodaje. Pri tem je možnih več

različnih situacij.
Zavarovani osebi, pri kateri ni bil

potrjen koronavirus, vendar je bila v
tesnem stiku z okuženimi, kot so dru-

žinski člani, ki živijo v skupnem go-
spodinjstvu, ali druge osebe po pre-

soji epidemiologa, je lahko odrejen
ukrep karantene (19- člen zakona o

nalezljivih boleznih - ZNB). Karante-

no odredi pristojni minister na pre-
dlog NIJZ z odločbo. V teh primerih

je delavec upravičen do odsotnosti z
dela in do nadomestila plače v breme

delodajalca po predpisih s področja

delovnih razmerij.

Nekateri delodajalci pa sami odre-

jajo svojim zaposlenim delo na domu

ali tudi neke vrste čakanje na delo

doma. Tudi v tem primeru je zavaro-
vana oseba upravičena do nadomesti-
la v breme delodajalca.

Zdravim ne pripada

bolniški dopust

Zavarovane osebe, ki prihajajo zO
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območij, kjer se pojavljajo primeri

okužb s koronavirusom, in so zdrave,

se lahko prosto gibljejo in zanje ne ve-
ljajo ukrepi po ZNB. Prav tako nimajo

pravice do bolniškega dopusta.
Majda Horvat

Pozvali
k preložitvi
dogodkov

Občina Puconci je poslala ob-
vestilo zvezam, združenjem, dru-
štvom in klubom v občini, v ka-
terem svetuje, da organizatorji
prireditev in drugih dogodkov
te preložijo in zaradi povečane-

ga epidemiološkega tveganja raz-
mislijo tudi o smiselnosti priredi-
tev z manjšim številom ljudi.
A. B.

Pomurski sejem odpovedal
letošnjo Megro

Vodstvo Pomurskega sejma se je
skupaj s partnerji, ki sodelujejo pri
organizaciji 3L mednarodnega sej-
ma gradbeništva, energetike, ko-
munale in obrti Megra, odločilo,
da letošnji sejem odpovejo. Megra

bi morala biti od 25. do 28. marca
na radgonskem sejmišču hkrati s 5.
mednarodnimi sejtnom trajnostnih

tehnologij in zelenega življenjskega
sloga Green. »Glede na odredbo št.
470 ministrstva za zdravje o prepo-

vedi zbiranja na javnih prireditvah v
javnih prostorih zaprtega tipa v Re-
publiki Sloveniji ter glede na razme-
re, ko se obolelost še širi, smo oce-
nili, daje težko pričakovati, da bi se
situacija v prihodnjih dveh tednih
stabilizirala. Predvidoma bomo bie-
nalna sejma Megra in Green name-
sto letos organizirali prihodnje leto
v pomladanskem terminu,« so spo-

ročili z izjavo za javnost.
T. M.

Odpovedi
krajevnih
proslav
Organizatorji proslav v krajev-
nih in lokalnih skupnostih, v tem
času predvsem v počastitev dne-
va žena in materinskega dne, že
odpovedujejo prireditve, ki sojih
prijavili na upravnih enotah. In-
formacij o tem, da bi kdo zaradi
širjenja novega virusa odpovedal
tudi poroke, ni. Uradni poročni

obred običajno spremlja manj
kot sto ljudi, medtem ko poroč-

no slavje šteje za zasebno zabavo.
M. H.

Odpovedi dogodkov v kulturi
V Pomurju so začeli množično

odpovedati tudi kulturne dogod-
ke, prireditve in različna sreča-
nja. Kljub priporočilu o odpovedi
prireditev, na katerih se zbere več
kot sto obiskovalcev, zaradi varno-
sti večina organizatorjev odpove-
duje tudi prireditve, na katerih se
predvideva manj obiskovalcev. Med
drugim so odpovedani različni do-
godki v Gledališču Park Murska So-

bota, v PIŠK Murska Sobota so pre-

ložili sklepno prireditev bralnega
projekta za otroke Jaz pa berem s

podelitvijo priznanj, odpovedan je
bil Vanekov ekološki večer z Lučko
Kajfež Bogataj in Petrom Novakom.
O novih datumih bodo obiskovalce
obvestili sproti. Pomurski muzeji,

galerije in knjižnice za zdaj ostaja-
jo odprti za obiskovalce, v kinu Ci-

neplexx pa so število obiskovalcev
na posamezno dvorano omejili na
sto. Tudi glasbene šole po Pomurju
so že začele odpovedovati glasbene

in razredne produkcije svojih učen-
cev, pa tudi koncerte in predstave.

A. N. R. R.

Obisk maš omejen

Slovenska škofovska konferenca
je sprejela navodila, po katerih se
svete maše v cerkvah, kapelah in

drugih zaprtih prostorih lahko na-

enkrat udeleži do 100 ljudi z du-
hovniki, ministranti in pevci vred,
pa še to le takrat, ko so lahko od-
daljeni drug od drugega približno

meter in pol. Enako velja za dru-
ge verske obrede, kot so poroke,
krsti in pogrebi. Za to poskrbi-
jo osebe, ki jih morajo zagotovi-
ti župniki oziroma duhovniki, in

sicer cerkovniki, člani župnijske-
ga pastoralnega sveta, ministranti
in drugi. Če je število vernikov ve-
čje od dovoljenega, naj po možno-
sti obred poteka zunaj cerkve. Sve-

te maše na prostem so dovoljene,
vendar jena njih lahko največ pet-
sto ljudi, škofje so tudi odločili, da
od 12. marca do nedelje, 29. mar-

ca, zmožnostjo podaljšanja po žu-

pnijah odpovedo verouk, prav tako
duhovne vaje.
M. H.
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Težave pri izvozu mleka
»Razmere v živilskopredelovalni ve-
rigi so postale skrb vzbujajoče,« je
v torkovi izjavi za javnost poveda-
la kmetijska ministrica Aleksandra
Pivec. Razlog je karantena, ki zaradi
širjenja novega koronavirusa velja

za celotno Italijo, na to pa so moč-

no vezani nekateri pridelovalci iz
Slovenije. Težave so zlasti pri izvo-
zu svežega mleka, je povedala mi-

nistrica. »Prvi načrt je, da se mle-
ko takoj predela v mleko v prahu.
Pomurske mlekarne lahko dnevno
predelajo 100.000 litrov mleka,« je

razložila Pivčeva. Za pojasnila smo
prosili tudi Pomurske mlekarne,

vendar nam po besedah Jureta Boj-

neca, pomočnika direktorja, zaradi
nestabilne situacije, ki se spreminja
zelo hitro, konkretnih odgovorov za

zdaj ne morejo dati.

Aleksandra Pivec, ministrica

za kmetijstvo, foto sta

Pivčeva je dejala še, da preskrba

z živili v Sloveniji v tem trenutku ni
motena ali ogrožena. Je pa potro-
šnike pozvala, naj izbirajo sloven-
ske izdelke.
Damjana Nemeš

V Lendavi in Beltincih
brez navijačev

Nogometna zveza Slovenije (NZS)

se je zaradi nevarnosti širjenja

okužb z novim koronavirusom od-
ločila za igranje tekem brez gle-

dalcev, čeprav je za zdaj dovolje-

no organizirati javno prireditev

na prostem z udeležbo do 500 lju-
di. NZS ima pod svojim okriljem

18 tekmovanj v prvi, drugi in tretji
ligi. Tako bodo brez gledalcev po-

tekale prvoligaška tekma v Kidriče-

vem med Aluminijem in Muro ter

tekmi 2. SNL v Lendavi in Beltin-
cih (Nafta - Roltek Dob in Beltin-
ci - Koper). Ukrep o tekmah brez
gledalcev velja do preklica, poja-
snjujejo pri NZS in klubom svetu-
jejo, da izpustijo protokol rokova-

nja pred tekmo.

V soboški in lendavski medob-
činski nogometni zvezi (MNZ), ki

sta načrtovali začetek tekem spo-

mladanskega dela prvenstva ta ko-
nec tedna, razmišljajo, da bi dovolili
obisk na tekmah. Po besedah Slav-

ka Režonja, predsednika lendavske
zveze, pripravljajo pravila, po kate-
rih bo lahko na tekmi 100 službe-
nih oseb (nogometaši in strokovno
vodstvo obeh ekip, sodniki, dele-

gat, zdravniška oskrba in reditelj-
ska služba) in 400 gledalcev. Za zdaj

so sicer preložili prvi krog pomur-

ske nogometne lige, med drugimi
tudi nedeljsko srečanje med Tro-

mejnikom Kuzma in Gradom.
Predsednik MNZ Murska Sobota

Danilo Kacijan bo odločitev o za-
četku spomladanskega dela 1. MNL

in obisku tekem sprejel danes. Na

nogometnih tekmah, ki jih organi-
zirata omenjeni zvezi, se sicer na
eni tekmi zelo redko zbere več kot
500 gledalcev.

Zagotovo pa bo pred praznimi
tribunami v telovadnici prve so-

boške osnovne šole sobotna od-
bojkarska tekma Panvita Pomgrad

- ACH Volley.
A. B.
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Za preprečevanje okužbe z virusom je pomembno, da si pogosto umivamo roke,
pomagamo pa si lahko tudi z razkužilom za roke. foto nataša juhnov

■Ⴈ倂뀅� ,■
V

VS Ⴈ倇 〃ဃ MESTO ZAodvzem brisa

Vstopno točko za odvzem brisov so iz urgentnega centra murskosoboške
bolnišnice preselili v prostore ZD Murska Sobota. Čeprav so na dvorišču
postavili dva zabojnika za ta namen, brise za zdaj jemljejo v nekdanjih prostorih
patronažne službe, vhod vanje je iz Kopališke ulice, foto nataša juhnov

O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Vestnik Murska Sobota 12.03.2020 
ČetrtekDržava: Slovenija

Stran: 2

Površina: 943 cm2 4 / 4

Vestnik Murska Sobota 12.03.2020 
ČetrtekDržava: Slovenija

Kazalo

Stran: 2

Površina: 943 cm2

24



Urejanje šolskega dvorišča
Projekt, ki nastaja v sodelovanju med lnnoRenew CoE, OS Livade Izola in
Občino Izola, je različne stroke povezal pri načrtu ureditve šolskega dvori-
šča izolske šole kot model tematske poti za šolske prostore na prostem.

Model tematske poti, sestavljajo

različna lesena igrala, ki jih bodo

postavili na šolsko dvorišče OŠ

Livade Izola, to pa naj bi bila tudi

osnova za oblikovanje šolskih

prostorov na prostem in učilnic v

naravi drugod po državi.

To je pomembna tema, ki je gle-

de na slovensko zakonodajo in

splošno prakso pri gradnji šolskih

objektov v Sloveniji popolnoma

spregledana. Za oblikovanje šol-

skih dvorišč ne obstajajo nobena

zakonska določila niti pripo-

ročila stroke. Šolski prostori

na prostem so tako večino-

ma brez pravih vsebin, ki bi

otroke motivirale k aktivne-

mu, kreativnemu in razisko-

valnemu preživljanju časa

na prostem.

Zapisano v pogodbi

Projekt tematske poti za šolsko

dvorišče je zapisan tudi v pogod-

bi o medsebojnem sodelovanju

med Občino Izola in InnoRenevv.

V pripravo projektne rešitve so bili

vključeni različni strokovnjaki, od

arhitekture, gradbeništva, stroj-

ništva in lesarstva do tehnologije

materialov in socialne pedagogike,

rezultat pa je bila inovativna reši-

tev nove tematske poti za šolsko

dvorišče.

V proces oblikovanja enega sklo-

pa igral so vključili tudi učence

šestih razredov OŠ Livade, ki so
na enodnevni delavnici v okviru

tehničnega pouka soustvarjali ide-

je in jih v obliki maket razstavili na
šolski razstavi.

Večinoma so načrtovali različne

lesene strukture, ki bi ponujale po-

vršine za plezanje, spuščanje nav-
zdol in zip line. Hkrati pa so poka-

zali tudi željo po skritih kotičkih v
lesenih hišicah.

Predlagana tematska pot med se-
boj povezuje vse do sedaj ločene

dele šolskega dvorišča in je sesta-

vljena pretežno iz lesenih delov

(tlakovanje, klopi, igrala, plezala,

grede, zelenjavni vrt, pergola, učil-

nice v naravi) .

Učenci jo hodo lahko uporabljali

kot enoten poligon, ali le delno,
projekt pa so predstavili vodstvu

šole in izolske občine, ter učiteljem

in svetu staršev, ki so ga sprejeli z
odobravanjem. Ob tem so posebej

omenjali zagotavljanje varnosti pri

uporabi elementov ter njihovo čim
daljšo trajnost, kar naj bi dosegli z
uporabo novih metod zaščite lesa,
od uporabe modificiranega lesa do

novih okolju prijaznih zaščitnih

premazov.

Kaj bo na tej poti

Na tematski poti bodo uredili vr-
sto igral in orodij, od horizontalne

plezalne stene, vrvi in mreže za
plezanje, do tobogana, gugalnice,

lesene grede, horizontalne lestve,
poligona za ravnotežje, kolesarsko-

-rolkarskega poligona, talnih iger,

šolskega zelenjavnega in sadnega

vrta, učilnice na prostem, vremen-
ske postaje itd.

Avtorja arhitekture sta Eva Erelovšek

Niemela, Aarne Niemela: strokovni

sodelavci pa: Vesna Starman, David B.

DeVallance, Igor Gavrič, Rudi Grahek in

Andreja Kutnar szj
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Rudarji še enkrat dokazali, da znajo in zmorejo
Za uresničitev jasne vizije bodo potrebovali usposobljene, inovativne in
zavzete zaposlene tudi v prihodnje
Milena Krstič - Planinc

Velenje, 4. marca - Zahtevnemu za-

ključku lanskega leta, ko so imeli v

Premogovniku Velenje precej težav s

proizvodnjo, zaradi cesarje bil tudi po-

slovni rezultat nekoliko slabši, kot so

pričakovali, je sledil izjemno zahteven
start v letošnje leto. Za čim manj moten

začetek je bilo treba tudi med božično-
-novoletnimi prazniki izvesti številne
aktivnosti. Težave, ki so jih pestile še

januajja in februarja, so premagane in
v nadaljevanje leta lahko zrejo z veliko
optimizma.

»Naši rudarji so še enkrat dokazali, da
znajo in zmorejo odkopavati premog
tudi v najzahtevnejših pogojih, in po-
kazali, da so s srcem pri tem poklicu,

da ne obupajo pred nobeno oviro in
premorejo ogromno znanja, s katerim jo
lahko preskočijo,« pravi generalni direk-
tor Premogovnika mag. Marko Mavec.

Po številnih težavah marca
startal najproduktivnejši
odkop

Težave pri montaži odkopa v Pesju so

se namreč iz lanskega nadaljevale v letoš-
nje. Ogromno dodatnih del je bilo treba
izvesti, da so pripravili odkopno ploščo

k. -95/C. »Težji pogoji so od nas zahtevali
maksimalno pozornost, kakovostno izva-
janje del in inovativen pristop. Odkop je
startal 14 dni prej, kot je bilo načrtovano,

in je že v polnem obratovanju. V prvih
dneh marca smo imeli na njem prvič po

dolgem času dnevno proizvodnjo 15.000
ton.« Tolikšna proizvodnja na tem od-
kopu jim bo omogočila, da bodo lahko
počasi začeli polniti tudi deponijo. S pro-

izvodnjo 1,5 milijona ton premoga bo to

tudi najproduktivnejši odkop.

Zamude pri startu odkopov navadno
pomenijo dodatna dela pri izdelavi
jamskih prog za dokončanje objektov

za pričetek montaže odkopa in poznej-

šo pripravo jamskih objektov za nove.

»Jamske proge je namreč treba pravo-

časno izdelati za tekoče leto in tudi za

odkope, ki bodo startali prihodnje leto,

če želimo imeti nemoteno proizvodnjo.

Tudi zato smo v teh dneh toliko bolj
zadovoljni,« pravi.

Do leta 2027 bodo v poprečju
odkopali 3,5 milijona ton
letno

Proizvodni plan do leta 2027 znaša
poprečno 3,5 milijona ton premoga.

Do leta 2030 je še vedno nad 3 milijo-

ne ton, nato pa se počasi niža. Njihov
cilj je celo dvig proizvodnje nad danes
načrtovano, torej celo nad 3,5 milijona

ton, količine pa so s pogodbo o prodaji

premoga usklajene s porabo v Termoe-
lektrarni Šoštanj.

Za uresničitev jasne vizije bodo po-
trebovali usposobljene, inovativne in

zavzete zaposlene tudi v prihodnje.

Lani so zaposlovali v celotni Skupini.

V matični družbi Premogovnik so za

potrebe proizvodnega procesa zaposlili
31 pripravnikov štipendistov in 41 novih
sodelavcev, v družbi HTZ 86, RGP 28,

Sipotehu 5 in PLP 10 novih sodelavcev,

med posameznimi družbami Skupine
pa so izvedli tudi nekaj prerazporeditev.
Za zagotavljanje stabilne
proizvodnje potrebujejo
ustrezen kader

Trend zaposlovanja oziroma nadome-
ščanja upokojenih sodelavcev nadaljujejo,
saj za zagotavljanje stabilne proizvodnje

potrebujejo ustrezen kader. V januarju

in februarju so v Skupini že zaposlili 11
novih sodelavcev. Kader in potrebe po

rudarskih poklicih (geostrojnik rudar,
geotehnik, mehatronik operater, stroj-

ni mehanik, strojni tehnik, elektrikar in
elektrotehnik) pridobivajo predvsem iz
nabora svojih štipendistov, ki jim poleg
kadrovske štipendije nudijo tudi druge

ugodnosti. V šolskem letu 2019/2020
imajo v Premogovniku 44 štipendistov

v rudarskih, strojnih in elektro progra-
mih, od tega v tem šolskem letu 15 novih,

družba HTZ ima 19 štipendistov, od tega

10 novih. Štipendijo pa sta podelili tudi
družbi Sipoteh in RGP.

Ze danes so usmerjeni v prihodnost.
Obstoječa znanja želijo oblikovati v nove

programe z visoko dodano vrednostjo.
Tako bodo zagotovili delovna mesta tudi
za čas, ko bo Premogovnik prenehal
odkopavati premog.

Trenutno je v vseh potrjenih
načrtih predvideno leto
zapiranja letnica 2054

Ker pa ne vedo, kakšna bo dejanska

odločitev, saj strateški dokument, Ener-
getski koncept Slovenije, ki bo urejal
energetsko politiko na ravni države ob
že sprejetem Nacionalnem podnebnem

in energetskem načrtu, še vedno ni spre-
jet, pa pripravljajo različne scenarije

obratovanja.

»V dvajsetih, tridesetih letih bomo bi-
stveno predrugačili delovanje. Zaveda-
mo se, da v strukturi naših prihodkov

ne bo več prihodkov od prodaje pre-

moga. Večjo pozornost bomo posveti-

li "know-howu" in inženirskemu delu,

ki sta ključna za prihodnje uspehe. Na
pridobivanje premoga je danes nepo-
sredno vezanih okoli 2.000 delovnih
mest, posredno še enkrat toliko. Zanje

vidimo prihodnost v obstoječih zna-
njih z visoko dodano vrednostjo. To so

znanja iz rudarstva, elektro- in strojne

smeri, konstruiranje, načrtovanje, ele-
ktronika, remonti, izdelava rudarskih
in gradbenih strojev ter opreme. Vsi ti
programi so danes na voljo za potrebe
Premogovnika, v prihodnje pa jih bomo
skušah uspešno tržiti, tako kot smo to

počeli že v preteklosti.«

Prekvalifikacije v štirih sklopih
Katere dejavnosti bodo za to najpri-

mernejše, bo ugotovljeno v procesu

snovanja strategije prehoda oziroma
tranzicije v skladu z usmeritvami Evrop-
ske komisije, interdisciplinarnega so-

delovanja udeležncev iz raziskovalnih
institucij, univerz, podjetij in industrije,

nevladnih agencij, pristojnih ministrstev
in drugih. »V Strateškem načrtu prehoda

na brezogljično družbo Premogovnika
pa smo projektne aktivnosti, s katerimi
bi omogočili delovna mesta in prekva-
lifikacije zaposlenih, že razdelili v štiri
sklope. Ti so ohranjanje energetske loka-
cije v Šaleški dolini, razvoj gradbeništva

in drugih panog, ravnanje z odpadki in
turizem,« pravi mag. Mavec.
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Mag. Marko Mavec, generalni direktor
PV: »Težji pogoji so od nas zahtevali
maksimalno pozornost, kakovostno
izvajanje del in inovativen pristop.«

>»V prihodnjih dvajsetih,

tridesetih letih bomo
bistveno predrugačili

delovanje. Zavedamo
se, da v strukturi naših
prihodkov ne bo več
prihodkov od prodaje

premoga. Večjo

pozornost bomo posvetili

znanju in inženirskemu
delu, ki sta ključna za

naše prihodnje uspehe.«
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 GOSPODARSTVO,   ČETRTEK, 12. MAREC 2020   MAGA REKLAMNA AGENCIJA, D.O.O.

GBC Slovenija s koristnimi nasveti za projektante in upravnike večstanovanjskih stavb

Dol pri Ljubljani, 12. marca 2020: Prvi petek v marcu je Slovensko združenje za trajnostno gradnjo GBC
Slovenija v prostorih Tehnološko raziskovalnega centra v Dolu pri Ljubljani gostilo več kot 90 projektantov in
upravnikov večstanovanjskih stavb iz vse Slovenije, ki so se udeležili strokovnega posveta z naslovom Izzivi
celovite prenove večstanovanjskih objektov. V imenu organizatorja GBC Slovenija je udeležence posveta najprej
pozdravil predsednik UO združenja dr. Iztok Kamenski (naslovna fotografija), v imenu Zbornice za poslovanje z
nepremičninami (ZPN) kot soorganizatorja njen direktor Boštjan Udovič, v imenu gostitelja srečanja pa
podpredsednik JUB-ove uprave Dragan Stajić. Predavanja so prispevali predstavniki iz uglednih in trajnostno
usmerjenih podjetij, arhitekturnih birojev, nevladnih organizacij ter slovenskega okoljskega Eko sklada.

Dr. Iztok Kamenski je uvodoma pozdravil vse udeležence in  jim na kratko orisal vlogo Slovenskega združenja za
trajnostno gradnjo - Green Building Council Slovenija, ki pri nas postaja osrednje združenje, ki bedi nad
trajnostnimi vidiki gradnje ter si prizadeva za trajnostni razvoj in učinkovitejše upravljanje nepremičnin. To
seveda vključuje celovito načrtovanje stavb, njihovo gradnjo in uporabo, s poudarkom na njihovi energijski
učinkovitosti, zmanjšanju okoljskega vpliva stavb in zmanjšanju izpustov ogljikovega dioksida, ki ga ustvarjajo
stavbe skozi svoj življenjski cikel. Področje gradbeništva z vidika trajnostnih meril  doživlja velike spremembe,
zato je vloga GBC pri izmenjevanju znanj med strokovnjaki in pri izobraževanju deležnikov, med katerimi so tudi
projektanti in upravniki večstanovanjskih stavb, izjemnega pomena. ''V GBC Slovenija težimo k temu, da bi bila
gradnja čim bolj prijazna do okolja in ga ne bi po nepotrebnem obremenjevala,'' poudarja Kamenski. ''V Sloveniji
smo tako na eni strani postali pomemben promotor trajnostnih priporočil Level's, kazalnikov Evropske komisije
za zmanjšanje okoljskih vplivov stavb, na drugi pa ob certifikacijskih shemah, ki določajo, v kolikšni meri so
stavbe grajene po trajnostnih smernicah, kot so standardi DGNB, BREEAM in LEED, prav tako ugotavljamo,
kateri najbolj izraža investitorjev odnos do okolja, ljudi in javnega prostora. Če bodo postali del evropske
gradbene direktive v okviru strateške agende Evropskega sveta 2019-2024, bodo kazalniki Level's predvidoma
že prihodnje leto v Evropi postali realnost, proizvajalci pa bodo morali še bolj stremeti k vključevanju v krožno
gospodarstvo in recikliranje gradbenih materialov'', je sklenil predsednik združenja Kamenski.

O aktivnostih, ki jih za projektante in upravnike večstanovanjskih stavb v slovenskem prostoru izvaja Eko sklad,
je udeležence seznanil Luka Petkovšek, zadolžen za nepovratne subvencije za večstanovanjske objekte.
Udeležencem je predstavil trenutno aktualni javni poziv in  pogoje, ki veljajo za nove skupne naložbe večje
energijske učinkovitosti starejših večstanovanjskih stavb, spodbude pa so namenjene za toplotne izolacije fasad,
streh, stropov ipd. Navedel je, da mora biti vloga oddana pred zaključkom del za izvedbo naložbe, projektna

Strokovno srečanje GBC Slovenija v prostorih JUB
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dokumentacija za izvedbo gradnje (PZI) pa  skladna z veljavnimi pravilniki. PZI mora biti izdelan skladno s
trenutno veljavno zakonodajo in s pravili stroke, pri čemer mora biti pri izvedbi zagotovljen nadzor, kot ga določa
Gradbeni zakon in nove tehnične smernice za požarno varnost v stavbah, ki so v veljavi od 1. 7. 2019.  Večina
vlog se nanaša na toplotne izolacije fasad, upravnikom večstanovanjskih stavb pa težave prinaša izpolnjevanje
zahtev za pravilno oddajo projektne dokumentacije: ''Vsaj polovica vseh vlog za pridobitev subvencij ni popolna,''
navaja Petkovšek, ''zato moramo vlagatelje običajno pozvati k njihovi dopolnitvi. Večina projektantov potem
zahteve izpolni in odda v ustrezni obliki, vendar si na Eko skladu želimo, da bi bilo teh primerov v prihodnje čim
manj.''      

Dr. Iztok Kamenski je kot vodja JUB Akademije udeležencem predstavil tematiko vzdrževanja in sanacije
fasadnih površin, pri tem pa opozoril zlasti na starejše večstanovanjske stavbe, zgrajene v 70-ih in 80-ih letih
prejšnjega stoletja. Tiste fasadne površine, ki niso bile redno vzdrževane, so začele propadati in so pri kasnejši
sanaciji pomenile bistveno višji strošek. Rešitev s podporo za sanacijo takih fasad je v slovenski prostor k sreči
prinesel Eko sklad, slovenski okoljski javni sklad, ki pri nas deluje že 27 let in uporabnikom za okoljske naložbe
namenja sredstva v obliki kreditov, za povečanje energetske učinkovitosti stavb pa jim podeljuje tudi subvencije.
Predstavil je JUBIZOL fasadne sisteme, ki uporabnikom nudijo od 15 do 60-letno garancijo. V JUB-u so
upravnikom večstanovanjskih stavb na voljo z vrsto nasvetov, kako sanirati različne poškodovane ali
degradirane fasadne površine ter kako učinkovito vzdrževati kondicijo fasadnega sistema, da bi uporabnikom
pomagali ohraniti bolj zdravo življenjsko okolje. O ključnih detajlih na fasadnih površinah ob uvedbi novih
tehničnih smernic je na srečanju predaval še gradbeni inženir Aleš Kovač, ki je s praktičnimi primeri prikazal,
kako JUB rešuje probleme pri prenovah ali sanacijah fasadnih ovojev, s katerimi se soočajo projektanti ali
upravniki večstanovanjskih stavb. Opozoril je še na njihovo veliko odgovornost pri preplastitvi fasad starejših
objektov, ki že imajo vgrajene protipožarne bariere.

Iz škofjeloške družbe Knauf Insulation je na temo ravnih in zelenih streh ter izolacije fasad z mineralno kameno
volno predavanje prispeval Domen Ivanšek, pri čemer se je osredotočil tudi na požarno varnost, zvočno zaščito
ter toplotno izolativnost materialov, ki jih podjetje ponuja na trgu. Predstavil je rešitve in priporočila za fasade iz
kamene volne ter detajle, ki jih morajo projektanti upoštevati pri sanaciji fasadnih površin z izbranimi materiali ob
upoštevanju aktualnih požarnih smernic. Podrobno je predstavil še druge lastnosti fasad, kot so
paroprepustnost, vodoodbojnost, odpornost na mikroorganizme ter insekte ter na sposobnost recikliranja
materialov. Pri kontaktnih fasadah je omenil glavne tehnične smernice za njihovo pravilno izvedbo, ki so jih
izdelali v GIZ PFSTI (www.izolirajfasado.si), in opozoril, da je pri visokih stavbah potrebno uporabiti negorljive
materiale, še posebej pri prezračevanih fasadah. V nadaljevanju je izčrpno predstavil tudi ravne strehe s
kameno volno, ki jih odlikujeta vodotesnost in toplotna prevodnost, ter nanizal prednosti intenzivnih in
ekstenzivnih zelenih streh za urbana okolja, kot so večja vlažnost in zmanjševanje pregrevanja zraka, dolga
življenjska doba, upravljanje s padavinsko vodo ter življenjski prostor za opraševalce.
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Prenovo fasadnega ovoja na poslovni zgradbi Slovenijales v Ljubljani, ki je potekala od novembra 2018 do aprila
2019, je predstavil Peter Bandelj iz podjetja Alu König Stahl. Ob upoštevanju želja investitorja, ki je želel ohraniti
obstoječi videz objekta in tudi čim več obstoječih materialov, so zagotovili še boljšo zrakotesnost in vodotesnost,
kot jo zahteva Pravilnik o učinkoviti rabi energije v stavbah. Pred prenovo fasade, katere površina meri kar
12.000 m², so pridobili tudi originalne načrte objekta iz leta 1980, in ob sanaciji ugotovili, da je bil objekt res 100-
% izdelan po načrtih. V času sanacije je bil objekt polno operativen, objekt pa je še danes ohranil svojo prvotno
arhitekturo.     

Mag. Primož Praper je predstavil celjsko podjetje EUTRIP, ki se ukvarja s celovitimi rešitvami na področju
investicij. Njihovi strokovnjaki poleg izvedbe investicijske ter projektne dokumentacije za svoje naročnike, med
katerimi so pole podjetij tudi vrsta šol, vrtcev in bolnišnic, izvajajo še nadzore in meritve ter energetske preglede
objektov, izpolnjujejo pa tudi vloge za koriščenje nepovratnih sredstev ter za stranke pripravljajo vrsto
konceptualnih rešitev. Udeležencem je na praktičnih primerih razložil, zakaj je v smislu znižanja stroškov
potrebno izvajati meritve na objektih, ki so toplotno sanirani, saj so ponekod investitorji po izvedbi sanacije že
ugotavljali, da jim ta ni prinesla nobenih ugodnosti v smislu znižanja stroškov. Opozoril je tudi na racionalizacijo
vzdrževanja objektov, kot je optimiranje temperature v praznih prostorih in učinkovitejše urnike delovanja
prezračevanja v poslovnih stavbah, pa tudi na periodične preglede naprav, ki lahko pomembno vplivajo na letne
stroške obratovanja.  

Na področju gradnje in požarne varnosti so stopili v veljavo novi zakoni, novi pravilniki in nove tehnične
smernice. Svoje izkušnje o tem je za podjetje Bureau Veritas na srečanju z udeleženci delila pooblaščena
inženirka tehnološke stroke, projektantka Milena Uzar, ki je poudarila, da je pri prenovi stavb nujno potrebno
upoštevati več faktorjev, kot so namembnost objekta, odmik od relevantne meje in drugih objektov, višina stavbe,
nezaščitene površine, obstoječa požarna zasnova stavbe ter ustrezna izbira materialov in sistemov. Mnenja je,
da je vključevanje projektantov požarne varnosti nujno potrebno tudi pri vzdrževalnih delih, ko investitor
gradbenega dovoljenja ne potrebuje, torej ne potrebuje PZI načrtov niti študij oziroma zasnove požarne varnosti,
tako da mora upoštevati le veljavne gradbene predpise. Izjava, ki jo investitor odda na koncu izvedbe
vzdrževalnih del, namreč sama po sebi ne zagotavlja, da se požarna varnost objekta ni zmanjšala.

Arhitekt Tomaž Krištof je na srečanju s projektanti in upravniki večstanovanjskih stavb pozornost posvetil
potresni ogroženosti večstanovanjskih objektov, med katerimi je tudi 15 ljubljanskih stolpnic, ki so jih pri nas
zgradili v začetku 60-ih let, v času, ko predpisi o potresno odporni gradnji še niso bili aktualni. Ti objekti na
lestvici danes dosegajo le od 2 % do 10 % zahtevane požarne varnosti. Pet teh stolpnic bi morali po mnenju
strokovnjakov porušiti in zgraditi povsem na novo, pri nekaterih pa je mogoče protipotresno varnost doseči z
notranjo ali zunanjo utrditvijo.
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O prednostih rastrskih stropov Armstrong pri obnovi večstanovanjskih objektov je spregovoril Edvard Plut iz
družbe Armstrong Ceiling. Rešitev, ki jih ponujajo uporabnikom, je veliko, za materiale pa nudijo 30-letne
sistemske garancije.

O BIM projektiranju stavb je udeležencem predaval Gorazd Rajh iz podjetja Pilon. Informacijsko modeliranje
stavb v našem prostoru ni nekaj novega, saj je od njegove uveljavitve preteklo že 30 let. Gre za digitalni dvojček
grajene stavbe, ki pokaže, kako bo stavba videti, ko bo zgrajena. Orodju BIM, ki ga arhitekti in projektanti
običajno uporabljajo za projektiranje novogradenj, so z leti dodajali še nove informacije, ki so za stavbo
pomembne. Tako so proizvajalci ustvarjali svoje BIM knjižnice, ki so snovalcem objektov omogočale izbiro
njihovih materialov ali elementov, vključujoč tudi podatke o garancijah, navodilih za vzdrževanje ali servisiranje
ipd. Zahvaljujoč BIM tehnologiji so v svetu zdaj projekti izvedeni v predvidenih rokih, vrednost gradnje pa se od
predvidene le malenkostno razlikuje. Znane so namreč vse količine in materiali, manj je napak v projektni
dokumentaciji, manj je tudi dodatnega dela na gradbiščih. Rajh je predstavil še druge prednosti, ki jih bo BIM
tehnologija v prihodnje prinašala tudi upravnikom večjih stavb, od navigiranja v 3D prostoru do takojšnjega
dostopa do informacij, vizualizacije posameznega prostora ali elementa, takojšnjega vnosa informacij, hitrejšega
sledenja spremembam, pripravi poročil ipd. 

Iz nevladne organizacije Prostorož se je srečanja GBC Slovenija udeležila arhitektka Alenka Korenjak s temo,
kako oblikovati mesta po meri prebivalcev, saj je javni prostor ključen dejavnik pri gradnji stanovanj: ''V Ljubljani
v soseskah živita kar dve tretjini prebivalcev. Tako v prestolnici kot tudi v drugih mestih že zaznavamo drobljenje
javnih površin. Med stanovalci vlada veliko nepoznavanje te tematike, prebivalci v večini primerov ne poznajo
pristojnosti, odgovornosti in dolžnosti v zvezi z javno dostopnimi površinami v njihovi lasti. Država in mesta se
počasi odmikajo iz teh površin, tako danes postaja odvisno prav od stanovalcev samih, kako bodo javne
površine uspeli ohraniti,'' opozarja Korenjakova,''in prav upravniki večstanovanjskih stavb imajo v teh procesih
izjemno pomembno vlogo.''

Foto: arhiv GBC Slovenija
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POMEMBNO – Ukrepi za preprečevanje okužbe
s koronavirusom
MAR 12, 2020 | NOVICE, OBVESTILA

Spoštovane sodelavke in sodelavci! Spoštovani študentke in študenti!

V skladu z Načrtom Univerze v Mariboru za zagotavljanje kontinuiranega dela v času pojavljanja
koronavirusa, ter v skladu s pooblastili, ki izhajajo iz navodil Univerze v Mariboru, vas obveščam, da je
Fakulteta za gradbeništvo, Prometno inženirstvo in arhitekturo Univerze v Mariboru (FGPA UM) poleg
splošnih preventivnih in specifičnih ukrepov za preprečevanje okužbe s koronavirusom sprejela naslednje
ukrepe glede organizacije dela:

Od vključno 13. 3. 2020 dalje se na FGPA UM prekine z izvajanjem vseh oblik neposrednega
pedagoškega dela v fizični obliki in omeji osebne stike pri vseh ostalih aktivnostih ter uporabi druge oblike
komunikacije.

Neposredno pedagoško delo je potrebno izvesti z delom preko e-učilnice ali drugih oblik dela na daljavo (MS
Teams, Skype, telefonska komunikacije in e-pošta) skladno z urnikom.

O vseh nadaljnjih ukrepih in organizacijskih oblikah za izvedbo neposrednega pedagoškega dela vas bomo
sproti obveščali.

V naprej predvidene aktivnosti, kot so: zagovori zaključnih del, izpiti in podobne aktivnosti, po vaši
osebni presoji izvedite v skladu z navodili skrbnega ravnanja.

Ukrep velja do preklica.

O predvidenem trajanju ukrepa vas bomo obvestili takoj, ko bo znanih več informacij.
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četrtek, 12 marec 2020 11:48 Napisal  Demokracija Comments:DISQUS_COMMENTS

Kandidat za okoljskega ministra Andrej Vizjak: Okoljska politika
mora biti premišljena, da omogoča razvoj, na drugi strani pa
ohranja skrb za naravo

Kandidat za okoljskega ministra Andrej Vizjak (foto: Matic Štojs Lomovšek)

Kandidat za okoljskega ministra Andrej Vizjak se je v predstavitvi pred matičnim odborom
DZ zavzel za negovanje skrbi za naravo in zdravo okolje ob hkratnem zagotavljanju
razvoja družbe in gospodarstva. Kot prioritetna področja je navedel probleme s
kopičenjem odpadkov, poenostavitev postopkov in pospešitev ključnih nacionalnih
projektov.  

 

 
Vizjak je pred odborom DZ za infrastrukturo, okolje in prostor spomnil, da je od leta 2014
zaposlen v družbi Hidroelektrare na Spodnji Savi (HESS) kot vodja projekta pridobivanja
okoljevarstvenega soglasja za hidroelektrarno Mokrice. "Zadnjih pet let je moje delo tesno
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povezano z resorjem ministrstva za okolje in prostor, zlasti na določenih problematičnih področjih
izdaje upravnih dovoljenj," je poudaril.

Na splošno se je kandidat za ministra za okolje in prostor zavzel za uravnoteženje interesov
varovanja okolja in razvoja družbe in gospodarstva: "Okoljska politika mora biti premišljena, da
omogoča razvoj, na drugi strani pa ohranja skrb za naravo." Poudaril je, da ta skrb ne pomeni
vedno nujno ohranjanja sedanjega stanja: "Narava in okolje se nenehno spreminjata, zlasti v
zadnjih letih, ko smo priča podnebnim spremembam." Konzervacija nekega stanja zato ne
pomeni tudi srednjeročne in dolgoročne skrbi za določene pojave.

Zagotovil je, da se ne zavzema za favoriziranje razvojnih teženj gospodarstva na račun interesov
narave. "Gre za tehtanje od primera do primera, od politike do politike, od strategije do
strategije."

Konkretneje je Vizjak predstavil tri prioritetna področja, ki se jih bo lotil v primeru imenovanja za
okoljskega ministra. Prvo področje so problemi s kopičenjem odpadkov vseh vrst, tudi
komunalne odpadne embalaže in blata s čistilnih naprav.

Pri embalaži je kot "zanimivo" kratkoročno rešitev ohranil predlog uvedbe povečanja okoljske
dajatve za embalerje, ki dajejo embalažo na trg. Z zbranim denarjem bi država krila odvoz sedaj
nakopičene odpadne embalaže. Zavzel se je tudi za razširitev kroga plačnikov embalažnine, ki bi
jo manjši zavezanci, "recimo nad eno tono", plačevali prek pavšala.

Glede že pripravljene novele zakona o varstvu okolja, ki na novo ureja razširjeno odgovornost
proizvajalcev, je ocenil, da je "zakon je prenormiran". Spremembe bi morali uvesti z zakonom,
izvedli pa bi ga z uredbami.

Zavzel se je tudi za domače sežigalnice. "Sem zagovornik regijskega pristopa," je povedal Vizjak
in dodal, da se mu zdijo bolj od sosežiga smiselne monosežigalnice. Glede blata s čistilnih
naprav pa kandidat za ministra srednjeročne rešitve vidi v postavitvi kapacitet za njegovo
sušenje.

Druga prioriteta bo poenostavitev in skrajšanje postopkov pridobivanja "dovoljenj vseh vrst". V tej
navezi je glede delovanja Agencije RS za okolje (Arso) dejal, da mora "večjo težo imeti stroka in
manjšo birokracija". "Verjetno bom angažiral državnega sekretarja, ki bo pristojen za
debirokratizacijo na področju dovoljenj," je dejal.

Za direkcijo za vode je ocenil, da ji je ministrstvo prepustilo preveč strateških nalog: "Ločiti je
treba, kdo izvaja naloge, kdo pa jih snuje in nadzira." Spomnil je, da trenutno stoji vrsta investicij
v vodno infrastrukturo, čeprav je za te namene na voljo še 100 milijonov evrov nepočrpanega
evropskega denarja. Tako se je zavzel za takojšnji zagon investicij iz stare evropske perspektive
in nato načrt koriščenja sredstev iz naslednje.
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Vizjak je sicer kot idejo napovedal razmislek, da bi vodno infrastrukturo zgradili "vnaprej". Torej bi
se zadolžili, potrebna sredstva je ocenil na med milijardo in 1,5 milijarde evrov, nato pa s
sistemskimi viri to poplačali v roku denimo 15 let. "S tem bi preprečili poplave, hkrati pa sprostili
investicijski potencial in slovenskim podjetjem zagotovili posel," je pojasnil.

Glede prenovljenih gradbenega zakona in zakona o urejanju prostora iz leta 2018 je dejal, da sta
"oba predpisa ... v prvi fazi potrebna vsaj operativnosti, v drugi fazi pa celovite poenostavitve".

Vizjakova tretja prioriteta bo pospešitev ključnih nacionalnih projektov v državi. Če se vlada
odloči za nek projekt in po ustreznem postopku sprejme državni prostorski načrt, morajo državni
organi "narediti vse, da pride do izvedbe tega projekta, ne pa da iščejo razloge, kako se ga ne da
narediti", je poudaril.

Pri stanovanjski problematiki je Vizjak podprl idejo povečevanja fonda najemnih stanovanj po
vsej državi. Prepričan je, da bi do leta 2025 lahko dobili med 4000 in 5000 novih stanovanj. Prav
tako je podprl idejo o zamenjavi neprofitne s stroškovno najemnino s subvencioniranjem za
ranljive skupine.

Ukrepi so potrebni tudi na področju dimnikarstva, je poudaril Vizjak. Med možnostmi je omenil
enostavnejše prehajanje uporabnikov med dimnikarskimi službami in večnivojske licence.

Glede nevladnih organizacij pa je poudaril, da jih "ceni", a ne morejo vse imeti statusa, da
delujejo v javnem interesu.

Vizjak je opozoril še, da bo v primeru imenovanja že tretjič minister. "Tega mi ni treba. Imam
razmeroma ugodno službo, manjka mi še kakih osem let do upokojitve. A čutim poslanstvo, da tu
nekaj naredimo," je dejal.

Odbor sejo nadaljuje s postavljanjem vprašanj ministrskemu kandidatu.
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Peterlinova dvorana / Sklad Albina Ločičnika

Letošnje štipendije so
prejeli štirje študentje

V sredo, 4. marca, je
Slovenska prosveta v
Peterlinovi dvorani

podelila letošnje štipendije
študentom inženirstva iz

sklada Albina Ločičnika,

priznanega tržaškega
inženirja in strokovnjaka.
Prisotne je pozdravil Sergij
Pahor, ki je spomnil, da

letos že osmič podeljujejo to

nagrado, in upa, da bodo te
štipendije še naprej
opravljale pomembno
vlogo, in sicer podpirati
naše študente na njihovi
študijski in prihodnji
poklicni poti. Marjan
Jevnikar je nagrajencem na
kratko prikazal lik Albina
Ločičnika, ki [e bil rojen leta

1919 v Trstu. Ze naslednje
leto so starši zbežali v
Maribor, zaradi delikatne
situacije, ki je nastala v
Trstu. Študiral je najprej v
Mariboru, nato v Ljubljani,
kjer je diplomiral v
gradbeništvu. Med vojno se

je preselil v Ajdovščino, kjer
so ga Italijani ujeli in ga
pozneje odpeljali v
koncentracijsko taborišče
Montecarlo-Savona v Italijo,
od tam pa so ga Nemci, po
kapitulaciji Italije leta 1943,

odvedli v taborišče v
Mantovo. Iz taborišča je
pobegnil in se najprej vrnil

v Ajdovščino, kjer se je

poročil z domačinko
Evgenijo Stibilj. Po vojni je

končno prišel zopet v svoj

rodni Trst, takrat pod anglo-

ameriško upravo. Ločičnik je

takoj dobil službo kot glavni
inženir pri cestnem podjetju
Anas. Po priključitvi Trsta k

Italiji leta 1954 se ni smel

več podpisovati na številnih
načrtih, ki jih je uresničil za

mesto Trst in širše območje,
ker ni imel italijanskega
državljanstva.
Za Jevnikarjem je besedo
prevzela članica komisije
Neža Kravos, ki je najprej
razkrila, da se je letos prvič
zgodilo, da ni prijavljenih
študentov iz prvega letnika.

Komisija, ki so jo sestavljali

Sergij Pahor, Neža Kravos,
Marjan Jevnikar in Vanja
Lokar (ki ni bil navzoč na
večeru), se je sestala 21.

januarja in obravnavala

devet prošenj ter izbrala 4
prosilce, ki so prejeli vsak po
1.000 evrov. Pri ocenjevanju

so upoštevali smer študija,
sodelovanje s slovenskimi
društvi in organizacijami,
študijski uspeh in

predhodne štipendije.
Letošnjo štipendijo so si

zaslužili študentka
gradbeništva v Ljubljani
Veronika Pučnik, študentka
kemijskega inženirstva v
Trstu Katerina Čufar in

študenta na smeri

gradbeništva v Trstu, Andrej
Labiani in Luka Gregori.
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Mestna občina Koper je na prvo letošnjo dražbo nepremičnin uvrstila 16 nepremičnin
oziroma nepremičninskih sklopov v skupni vrednosti 944.819,44 evra. Javna dražba bo 26.
marca ob 10. uri, rok za vplačilo varščine je 23. marec.

 

Tudi tokrat občina išče kupca za več nezazidanih stavbnih zemljišč na dostopnih lokacijah z
razgledom na morje oziroma slikovito zaledje koprske občine. Med njimi so 762 kvadratnih
metrov velika parcela na Gažonu, ki se prodaja po izklicni ceni 67.400 evrov, 695 kvadratnih
metrov velika parcela v Marezigah, za katero bi občina lahko iztržila vsaj 92.046 evrov, in sklop
petih nepremičnin v neposredni bližini osnovne šole v Marezigah, katerih skupna izklicna cena
znaša 238.295 evrov.

Občina prodaja tudi 821 kvadratnih metrov velik sklop parcel v naselju Grinjan, za katerega bi
lahko iztržila najmanj 71.735 evrov, 610 kvadratnih metrov veliko nezazidano stavbno zemljišče v
Šmarjah, katerega izklicna vrednost znaša 50.449 evrov, in tri večje sklope gradbenih parcel na
območju Zgornjih Škofij.

Prvi, velikosti 1.439 kvadratnih metrov, ki se prodaja po izklicni ceni 99.593 evrov, drugi, velikosti
918 kvadratnih metrov, katerega vrednost znaša 88.762 evrov, in tretji sklop, ki se razprostira na
905 kvadratnih metrov površine, za katerega bi lahko občina iztržila 87.468 evrov.

Občina je na dražbo uvrstila tudi 346 kvadratnih metrov veliko zemljišče v Hrvatinih, ½ solastniški
delež na 298 kvadratnih metrov velikem zemljišču v Bertokih, 57 kvadratnih metrov veliko
zemljišče v Laborju, 151 kvadratnih metrov veliko zemljišče v Marezigah, 340 kvadratnih metrov
veliko zemljišče na območju stare Šalare, solastniški delež do 5/6 na 121 kvadratnih metrov
velikem zemljišču v Zazidu in solastniški delež do 3/5 na 23 kvadratnih metrov velikem zemljišču
v Sv. Antonu.

V izklicnih cenah nista všteta davek na dodano vrednost oziroma davek na promet nepremičnin.
Celoten seznam nepremičnin, ki jih bo občina prodajala na javni dražbi, skupaj s podatki o
velikosti, ceni in značilnostih, je dostopen na https://www.koper.si/sl/tenders/javna-drazba-za-
prodajo-nepremicnin-v-lasti-mestne-obcine-koper-46/.

Občina išče kupce za svoje nepremičnine
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Toplo ugodje brez debelih copat: Ko se srečate z
vprašanjem, kako boste ogrevali hišo
Dušan Waldhütter, 12.3.2020

Ekosen

Valerija in Sandy Mulec sta pred leti podedovala 30 let staro hišo v Selcah blizu
Lenarta in se hitro srečala z vprašanjem, kako jo bosta ogrevala.

Za našo hišo bi potrebovali 16-kilovatno toplotno črpalko, za katero bi pred časom
odšteli približno 12.000 evrov. Če k temu prištejemo še vso dodatno inštalacijo za
talno ogrevanje in vse, kar spada zraven, bi strošek znašal približno 22.000 evrov,"
pripovedujeta Valerija in Sandy Mulec. Zato sta poizvedela še, koliko bi stali IR-
paneli. Prav tako sta se pozanimala, kako deluje tovrstno ogrevanje, nato pa
povabila domov strokovnjaka, ki je najprej izmeril toplotne izgube in ocenil,
kolikšna moč IR-panelov je potrebna v vsakem prostoru.
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"Za IR-ogrevanje sva se odločila, ker se nama je cena zdela zelo sprejemljiva. V
hiši imamo danes 18 IR-panelov, zanje pa smo plačali približno 8000 evrov. Tako
nama je ostalo kar nekaj denarja, ki bi ga namenila za toplotno črpalko, zato sva
za razliko kupila enajstkilovatno sončno elektrarno, ki so jo namestili na streho."

Po Sandyjevih besedah sončna elektrarna proizvede toliko električne energije, da
je imajo dovolj za stroške ogrevanja - pa še za gospodinjstvo je ostane dovolj.
Tako so zdaj praktično energijsko samooskrbni.

Sodobna regulacija omogoča še boljše izkoristke IR-panelov, saj se izklopijo, ko v
prostoru dosežejo želeno temperaturo.

Nova napeljava v stari hiši

Ko sta se odločila, kako bo ogrevana hiša, sta lastnika začela temeljito obnovo
stavbe. "Znotraj smo odstranili omete, in sicer za okrog 900 kvadratnih metrov.
Tudi stare estrihe smo odstranili. Na novo smo potegnili celotno elektroinštalacijo,
vodno napeljavo, odvode." Ker jih je pred tem doma obiskal strokovnjak za IR-

Andrej Petelinšek
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panele, je lastnik hiše natančno vedel, kje bodo umeščeni in kje je treba potegniti
električne kable. Zato ni bilo nobenega poznejšega razbijanja.

Kaj bi bilo najbolje za 330 kvadratnih metrov?
Prikupna hiša, v kateri živita Sandy in Valerija s tremi šoloobveznimi sinovi, stoji v
precej gozdnatem predelu Slovenskih goric, a čeprav sta obdana z lesom, o
kaminu nista razmišljala, saj kot pravita, nista lastnika gozda. Sta pa ob začetku
prenove kolebala med tem, ali naj izbereta toplotno črpalko ali IR-panele. Ker hiša
meri 330 kvadratnih metrov, sta si vzela čas za tehten premislek in preračunavanje
in s svojo odločitvijo sta danes zadovoljna.

Zadovoljni z nizko porabo

V eni izmed zim so v vsej ogrevalni sezoni, ko je temperatura nekajkrat dosegla
tudi minus 20 stopinj Celzija, z ogrevanjem z IR-paneli porabili za okrog 1400
evrov električne energije. Jeseni 2018 so hišo še izolirali in uredili fasado, od takrat
je poraba veliko manjša. Lastnik pojasnjuje: "Pod streho smo položili 30
centimetrov kamene volne in dvakrat podeskani zračni most. Fasado smo izolirali
z 20 centimetri stiroporja. Hišo ogrevamo na 24 stopinj Celzija. Novembra smo
porabili za 86 evrov elektrike, decembra pa za 92. Če se bo takšno vreme
nadaljevalo, bomo za ogrevanje v celotni kurilni sezoni porabili dobrih 500 evrov."

Manj prahu, več zadovoljstva
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Paneli delujejo tako, da ogrejejo tla, stene in druge predmete. Ko se ogrejejo ti, se
ogreje tudi zrak v prostoru.

Sandy je zadovoljen z IR-paneli zlasti zaradi prihrankov, medtem ko Valerija opaža
prednosti še v številnih detajlih, ki so pomembni za vsakdanje življenje. Eden od
njih je denimo, da jim ni treba nositi debelih copat, saj IR-paneli segrevajo tla,
stene in predmete v prostoru, ti pa nato toploto oddajajo v prostor. Zato jih
preprosto ne zebe več. Lastnica izkušnje primerja z radiatorskim ogrevanjem;
opaža, da odkar uporabljajo IR-ogrevanje, nimajo več težav s suhim zrakom. Tudi

Aleš Babič/Ekosen

Seniorji.info 12.03.2020 
ČetrtekDržava: Slovenija

08:34

https://www.seniorji.info/toplo-ugodje-brez-debeli... 4 / 5

Seniorji.info 12.03.2020 
ČetrtekDržava: Slovenija

Kazalo

08:34

https://www.seniorji.info/toplo-ugodje-brez-debeli...

42

https://www.seniorji.info/toplo-ugodje-brez-debelih-copat-ko-se-srecate-z-vprasanjem-kako-boste-ogrevali-hiso-10140363


O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

prahu je manj kot pri radiatorskem ogrevanju. "V režah radiatorja se je vselej
nabiral prah, ki ga je bilo sčasoma težko odstraniti, medtem ko pri IR-panelih, ki so
umeščeni na strop, težav s prahom preprosto ni. Tudi čiščenje skorajda ni
potrebno, le tu in tam jih obrišem z vlažno krpo," zatrjuje Valerija. Se je pa sinovom
nedavno pripetilo, da so med igro popršili IR-panel s čistilom in so na površini
ostali madeži. "Potem smo panel preprosto prebarvali s termobarvo in spet je
videti kot nov."

Kaj pa zdravje?

Kaj pa pogost stereotip, da se pod IR-paneli čuti nekakšno neprijetno sevanje?
Zakonca poudarjata, da sta se pozanimala tudi o tem in ugotovila, da je infrardeča
toplota blagodejna za človeka. Navsezadnje tudi inkubatorji, v katere v
porodnišnici položijo novorojenčke, vzdržujejo do zdravja prijazno toploto prav z
IR-valovanjem. "Najmlajši sin je prej vedno bolehal za bronhitisom, ko pa smo se
prejšnjo zimo vselili v prenovljeno hišo, so bili vsi trije vso zimo zdravi. Tudi
najmlajši," priznava Valerija in za konec potrka na les, da bi jih zdravje v lično
prenovljeni hiši spremljalo še naprej.

Panel za vsak prostor

Aleš Babič iz podjetja Ekosen pojasnjuje, da za ogrevanje z grelnimi IR-paneli
praktično ni omejitev, z njimi lahko ogrevamo stanovanja, hiše, apartmaje, pisarne,
športne in druge dvorane pa tudi cerkve, večnamenske stavbe, terase, hale,
delavnice, tovarne, hotele, avtodome, plovila, počitniške prikolice in vikend hišice.
Lahko jih uporabimo tudi v savnah, v zdravstvu, kmetijstvu in gradbeništvu. IR-
panele odlikuje med drugim to, da so brez gibljivih delov in elektronike in
posledično brez potrebe po dodatnem servisiranju ali vzdrževanju. Delujejo po
principu, da ogrejejo tla, stene in druge predmete, zaradi česar se posredno
segreje zrak. Tako ogrevanje ohranja toploto v prostoru dlje kot drugi sistemi
ogrevanja. Termostat pa pri tem poskrbi, da pri energiji privarčujete, saj se IR-
panel izklopi, ko dosežete želeno temperaturo, še pojasnjuje Babič.
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Kdo bo sežigal naše smeti

Ste se vprašali, zakaj so kar naenkrat časopisi polni pro-

blemov s smetmi? Kopiči se blato, kopičijo se plastenke,

gorijo neodpeljane smeti, nihče noče smeti ali njihovega

»recikliranja« v svoji bližini. Ministrstvo pozove občine, naj

povedo, kdo bi imel sežigalnico, ki bi jo na novo izgradili,

hkrati pa ne na Goriškem, ne v Šoštanju, še najmanj pa

v Trbovljah ne dovolijo, da bi sežigali smeti obstoječi objekti,

ker je to menda zdravju škodljivo. Prepričujejo nas, da če

naredijo posebno sežigalnico sredi Ljubljane, bo pa druga-

če sežigala kot tista v Anhovem ... A do včeraj je bilo vse
v redu? Kaj se je zgodilo?

Ne verjamem, da je v drugem polletju leta 2019 proiz-

vodnja smeti tako narasla, da jih kar naenkrat ne moremo
predelati. Ne. Kopičile so se in kupi smeti so postali preveliki.

Nekdo je pobiral denar, predelave smeti pa ni plačal. Tako

je med brati zaslužil 200 evrov na tono - s smetmi pa naj

se ubada nekdo drug.
Dalje, nekateri so nehali uničevati slovenske smeti. Do

nedavnega so npr. Madžari sprejemali slovensko blato, potem

pa so se odločili, da tega ne bodo več počeli. Namesto da

bi ga uničevali v skladu s predpisi EU, so ga zakopavali.

Pri tem nečednem ravnanju sta verjetno služili obe strani:

naši so plačali manj, kot so računali uporabnikom, Madžari

pa so imeli manj stroškov z uničenjem.

Če nihče noče naših smeti oz. ni dostopnih kapacitet za
njihovo uničenje, je logično, da razmišljamo o graditvi novih

obratov za uničevanje smeti - beri sežigalnicah. Še preden

je debata o smeteh postala javna, so se nekatere občine

prijavile za gradnjo sežigalnic. Iz zapisanega je bilo mogoče
razbrati, da si želijo javno-zasebno partnerstvo. To dejansko
pomeni, da država problema smeti ne namerava reševati

kot javno službo, temveč kot »profitno«, in sicer z gradnjo

novih sežigalnic. Kdo so kandidati, ki bodo vanje investirali

in služili s smetmi, še ni jasno.

Je pa jasno, da že imamo dovolj kapacitet, da sežgemo

večino svojih smeti. Problem so samo dovoljenja za sežig

ali njegovo povečanje, ki jih nekateri ne dobijo. Jasno torej

je, komu ne bo dovoljeno služiti s smetmi oz. bodo služiti

manj, kot bi lahko - čeprav imajo zgrajene obrate Lafar-

geu so razveljavili okoljsko soglasje za proizvodnjo cementa

v Trbovljah, potem ko je vgradil sodobnejše naprave. To, da

se Mariborčanom kadi enako onesnažen zrak istega proizva-

jalca z druge strani meje, pa nikogar ne moti. V Anhovem

bi lahko brez dodatnih vlaganj podvojili sežig smeti. Če bi

dovolili sežig smeti še v obstoječem objektu v Šoštanju, bi

lahko sami poskrbeli za večino smeti - brez dodatnih vlaganj.
Vendar menda onesnažujejo okolje in zastrupljajo tam živeče.

Večina prebivalcev Goriške in Šoštanja meni, da je treba

te obrate zapreti Da se bodo ob tem zaprla delovna mesta

in bodo prišli s trebuhom za kruhom v Ljubljano delat in se
zastrupljat v okolje, kjer bo delala sežigalnica, je že druga

zgodba ...

Zdaj pa še poduk iz dežele vzhajajočega sonca. Na

japonskih ulicah ni nobenega koša za smeti. Ne najdeš ga

v skupnih prostorih hotela. Bili smo opozorjeni: imejmo vrečko

v torbici in svoje smeti odnesimo s sabo v svojo hotelsko

sobo. Vsak Japonec odnese smeti domov in plača, da se
znebi svojih smeti. Ko smo jedli na tržnici, so nas večkrat

opozorili, da moramo pojesti prav tam in embalažo, v kateri

smo kupili hrano, pustiti na isti stojnici. Pa sem si zaželela

pečenega kostanja. Tako kot v Ljubljani sem olupke dajala

nazaj v papirno vrečko in se sprehajala po tržnici. V vrečki

se je nabralo več olupkov kot kostanjev - da bi si olajšala
delo, sem se ozrla naokoli in pri neki stojnici opazila koš

za smeti ter vanj stresla za eno pest kostanjevih olupkov.
Lastnik stojnice je začel glasno kričati in vztrajal, da sem
pobrala smeti iz njegovega koša. Javno me je osramotil, ker
nisem poskrbela za svoje smeti.

Nauk zgodbe: čas je, da se zavemo, da je vsak odgo-

voren za svoje smeti; jaz kot Alenka, mi kot Slovenci. Kam

bo dal svoje smeti Janez v Anhovem, če jih ne bo sežgala

cementarna? Jih bo zakopal? Zažgal in kvaril zrak sebi in

svojemu sosedu? Bo živel brez smeti? In kam bomo dali

smeti Slovenci, če jih ne bomo sežgali v Sloveniji? Od česa
bomo živeli, če bomo za vse, kar potrebujemo, da živimo,

plačali drugim? In še: bomo res imeli boljši zrak, če bodo

naše smeti kurili tik ob meji?

Da se ne bi narobe razumeli. Tudi jaz želim živeti v čistem

okolju. Toda te peripetije s slovenskimi smetmi nimajo nobene

zveze s čistim okoljem. Samo za denar gre.

Alenka Žnidaršič Kranjc,

dr poslovno-

organizacijskih znanosti,

Prva Group
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Sporočilo za javnost torek, 10. marec
2020: Slovenska podjetja morajo za
isti projekt zaposlenim izplačevati
višje plače, kot jih izplačujejo tuja

podjetja, kar je popolnoma
nerazumljivo

Slovenska podjetja morajo za isti projekt zaposlenim izplačevati višje plače, kot jih

izplačujejo tuja podjetja, kar je popolnoma nerazumljivo

»Izredno smo zaskrbljeni, da država pri infrastrukturnih projektih domačim podjetjem ne

omogoča enakih pogojev v konkurenčni tekmi s podjetji, ki prihajajo iz tretjih držav. Slednja

imajo nizke socialne standarde, ki se nato posledično uveljavljajo tudi v naši državi. To zmanjšuje

konkurenčnost naših podjetij, gre za pritisk na njihove zaposlene in plače, s tem pa se niža interes

mladih za vstop v gradbene poklice v Sloveniji,« je izpostavil mag. Jože Renar, direktor GZS –

Zbornice gradbeništva in industrije gradbenih materialov.

Ker prihaja konkurenca iz tretjih držav, v katerih so minimalne plače izjemno nizke, od 200,00 do

400,00 evrov, to predstavlja za naša podjetja, v katerih na področju cest in železnic izplačujejo v

povprečju 1.680,00 evrov bruto plače, izjemno nelojalno konkurenco. Zato je popolnoma

neprimerno, da morajo domači ponudniki plačevati višje plače svojim zaposlenim na istih

projektih, na katerih lahko konkurenčna podjetja iz tujine izplačujejo dosti nižje plače. To je

socialni damping, ki ga Slovenija žal spodbuja.

»Če infrastrukturni projekt dobi domači izvajalec, ostane 70 odstotkov tega denarja v Sloveniji,

30 odstotkov se prelije skozi uvoz v tujino. Če projekt dobi tuji izvajalec, je povsem drugače.
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Zgolj 13 odstotkov tega denarja ostane v naši državi in 87 odstotkov se prelije v tujino,« je

ponazoril Kristjan Mugerli, direktor podjetja Kolektor CPG. Iz denarja, ki ostane v Slovenije, se

med drugim financirajo naše zdravstvo, šolstvo in pokojnine, torej je v te sektorje vloženega

občutno več denarja, če projekt gradi domače podjetje.

»Slovenski gradbinci se ne bojimo konkurence iz tujih držav, če smo postavljeni na isti

imenovalec. Nasprotujemo pa, da na trgu nastopajo družbe iz tretjih držav, ki ne upoštevajo

okoljskih, delovnih in socialnih standardov,« je povedal Edo Škufca, član uprave družbe CGP.

Dotaknil se je tudi Evropskih smernic o udeležbi ponudnikov in blaga tretje države na trgu javnih

naročil EU: »Evropska komisija je pripravila smernice za javna naročila in ne razumemo, zakaj

slovenski javni naročniki tega ne upoštevajo. Namen teh evropskih smernic je, da se prepreči

izkrivljanje konkurence na trgu.«

Boris Sapač, član uprave družbe Pomgrad, je poudaril, da je v slovenskem gradbeništvu tudi

nujno potrebno zvišanje plač, saj brez njih ne bomo imeli kakovostnega kadra. »Zdi se mi

pomembno, da nam, gradbenim podjetjem, država stopi nasproti pri reševanju kadrovske

problematike. Ta traja že kar nekaj let. Slovensko gradbeništvo rabi nov, kakovosten kader in od

tega ima korist tudi država. Da bi rešili kadrovske probleme in povečali vpise na gradbene

fakultete in srednje šole, moramo stopiti skupaj na vlak borbe proti socialnemu dampingu,« je

dodal.

GZS – Zbornica gradbeništva in industrije gradbenih materialov (ZGIGM) je samostojni

sestavni del GZS, ki je prostovoljno, interesno in nepridobitno združenje pravnih in fizičnih oseb,

članov GZS, z izraženim interesom za vključitev v delo ZGIGM. Zbornica povezuje člane zaradi

skupnega interesa nastopanja in uveljavljanja vpliva na področjih, ki so pomembna za člane iz

dejavnosti gradbeništva in industrije gradbenega materiala; predvsem v razmerju do države,

panožnega sindikata, organov in institucij Evropske skupnosti ter drugih partnerjev pri

sprejemanju in uresničevanju gospodarske politike, zakonodaje ter pogojev za delovanje

gospodarskega sistema.
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PR: GZS in Lin&Nil

Zvočna izjava Boris Sapač, član uprave družbe Pomgrad https://gzs365-

my.sharepoint.com/:u:/g/personal/primoz_grobin_gzs_si/ERK2UB5wIC9OqIN9tOD2tWUBK1fdd

e=A0If7n

Zvočna izjava Edo Škufca, član uprave družbe CGP https://gzs365-

my.sharepoint.com/:u:/g/personal/primoz_grobin_gzs_si/EUY_LcAPbVVDs0PDKKwZ-

QgB0njuu3tojUyS4qy5H_XJDQ?e=dQHTIS

Zvočna izjava mag. Jože Renar, direktor GZS – Zbornice gradbeništva in industrije gradbenih

materialov https://gzs365-
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my.sharepoint.com/:u:/g/personal/primoz_grobin_gzs_si/EQ3BWRD4RnBGt5m0nkst6CQB7QqGb

46g?e=DOyPEu

Zvočna izjava Kristjan Mugerli, direktor podjetja Kolektor CPG https://gzs365-

my.sharepoint.com/:u:/g/personal/primoz_grobin_gzs_si/EbKyY_xxykxCgvs07bCMNxYBjrqwBx

WiVPjRN72eL2A?e=3f6dlg
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Odločitve 63. redne seje Vlade RS s področja
Ministrstva za okolje in prostor
12. 3. 2020 Ministrstvo za okolje in prostor

Vlada je na 63. redni seji obravnavala deset točk s področja Ministrstva za okolje in
prostor

Uredba o določitvi modelov vrednotenja nepremičnin
Vlada RS je sprejela Uredbo o določitvi modelov vrednotenja nepremičnin, s katero se zaključuje cikel
oblikovanja modelov vrednotenja. Sprejeta Uredba o določitvi modelov vrednotenja nepremičnin določa
končno obliko modelov vrednotenja skladno z zakonskimi merili. Uredba o določitvi modelov vrednotenja
nepremičnin za vsak model vrednotenja določa: pripadajoče klasifikacije namenske in dejanske rabe,
območja vrednostnih con in vrednostnih ravni, formule, tabele, točkovnike, faktorje in grafe, način uporabe
teh elementov, datum modelov vrednotenja ter podatke za pripis posplošene vrednosti. V skladu s
časovnico izvajanja aktivnosti množičnega vrednotenja nepremičnin bodo vsi lastniki nepremičnin
predvidoma v mesecu aprilu 2020 prejeli zbirno potrdilo o vrednostih vseh nepremičnin. Lastniki
nepremičnin lahko še naprej nemoteno urejajo podatke o svojih nepremičninah, saj gre za redne upravne
naloge Geodetske uprave RS.

 

 

 

Uredba o izvajanju Odločbe (EU) prizadevanju držav članic EU za
zmanjšanje emisij toplogrednih plinov

Vlada je izdala Uredbo o dopolnitvi Uredbe o izvajanju Odločbe (EU) o prizadevanju držav članic za
zmanjšanje emisij toplogrednih plinov, da do leta 2020 izpolnijo zavezo Skupnosti za zmanjšanje emisij
toplogrednih plinov. V skladu z Odločbo (EU) lahko Slovenija za izpolnitev svojih obveznosti zmanjšanja
emisij toplogrednih plinov, presežek dodeljenih letnih emisij za dano leto prenese v naslednja leta do leta
2020. Presežek v višini 7.441.684 dodeljenih letnih emisij toplogrednih plinov se iz leta 2017 prenese v leto
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2018. Slovenija je, v skladu z Odločbo (EU), prevzela obveznost, da emisije toplogrednih plinov iz sektorjev,
ki niso del sistema EU za trgovanje z emisijami (ne-ETS), do leta 2020 ne poveča za več kot 4 % v
primerjavi z emisijami v letu 2005.

 

Vmesno poročilo medresorske delovne skupine za uskladitev
zakonodaje z zapisom pravice do pitne vode v Ustavo Republike
Slovenije  
Vlada se je seznanila z vmesnim poročilom medresorske delovne skupine za uskladitev zakonodaje z
zapisom pravice do pitne vode v Ustavo Republike Slovenije. Izhodišče za delo te delovne skupine je bila
sprememba Ustave Republike Slovenije, s katero je bila leta 2016 pravica do pitne vode vpisana v ustavo, s
tem pa je postala ta pravica v Sloveniji zaščitena na najvišji pravni ravni. Medresorska delovna skupina je
tekom svojega dela izoblikovala stališča glede nekaterih odprtih pravnih vprašanj, ki so povezana z vpisom
pravice do pitne vode v ustavo. Pravica do pitne vode je pravica posameznika do zagotavljanja varne (to je
zdravstveno ustrezne) pitne vode pod enakimi pogoji v količinah, ki omogočajo preživetje in zdravje. Pitna
voda se zagotavlja neprofitno in neprekinjeno ter prednostno pri javnem vodovodnem omrežju ter z lastno
oskrbo s pitno vodo. Pomena izraza »neprofitnost« ne gre enačiti z brezplačnostjo, saj ima zagotavljanje
infrastrukture in opravljanje nalog javne službe oskrbe s pitno vodo svojo ceno. V kolikor tudi to ni mogoče,
pa bi se zagotovila oskrba s pitno vodo z dovozom pitne vode s cisterno, preko pitnika ali na drug ustrezen
način. Ustavno vzpostavljena pravica ne posega v možnost omogočanja lastne oskrbe v primerih, ko je
lastna oskrba edino smotrna. Prav tako ustavna pravica ne vzpostavlja zahteve, da se javni vodovod
zagotovi tudi v primerih in na nepremičninah, ki za to ne izpolnjujejo zakonskih pogojev. Spremembe
zakonodaje bi šle v smeri povečanega nadzora, poenotenja izvajanja javne službe oskrbe s pitno vodo ter
zagotovitve vodovodnih sistemov tam, kjer je to smiselno. Z delom v okviru medresorske delovne skupine je
potrebno nadaljevati, saj naloge še niso opravljene v celoti. 

 

 

Mnenje o predlogu Zakona o spremembi Zakona o Triglavskem
narodnem parku
Vlada je sprejela mnenje o predlogu Zakona o spremembi Zakona o Triglavskem narodnem parku (ZTNP-1),
ki ga je Državnemu zboru predložila skupina poslank in poslancev. Vlada nasprotuje predlagani spremembi
ZTNP-1. Vlada je z namenom izvajanja razvojnih usmeritev izdala Uredbo o merilih in kriterijih za
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spodbujanje in sofinanciranje projektov, investicij ter izvajanje dejavnosti v Triglavskem narodnem parku
(Uredba), ki določa podrobnejša merila in kriterije za določanje višine sredstev za sofinanciranje parkovnih
lokalnih skupnosti. Uredba tudi določa, da se podrobnejša merila in kriteriji za določanje višine sredstev za
sofinanciranje projektov, investicij ter izvajanje dejavnosti za izvajanje razvojnih usmeritev parkovnih lokalnih
skupnosti oblikujejo v skladu z zakonom, ki ureja Triglavski narodni park. Ministrstvo za okolje in prostor ima
za leto 2020 in 2021 za sofinanciranje projektov iz akcijskega načrta rezervirana državna proračunska
finančna sredstva v letni višini 1 milijon evrov. 

Predlog zakona o dopolnitvah Zakona o pogojih koncesije za
izkoriščanje energetskega potenciala Spodnje Save
Vlada je sprejela mnenje o Predlogu zakona o dopolnitvah Zakona o pogojih koncesije za izkoriščanje
energetskega potenciala Spodnje Save (ZPKEPS 1D),  ki ga je Državnemu zboru predložila skupina
poslancev in poslank. Vlada predloga zakona ne more podpreti. Vlada ugotavlja, da poseganje s
posameznim zakonom v določbe drugega zakona ni sprejemljivo. Prav tako ni ustrezno mesto urejanja
izgradnje sončnih elektrarn (druga energetska izraba) v ZPKEPS-1, saj v svoji osnovi (1. člen) z ZPKEPS-1
ureja pogoje za točno določeno izvajanje koncesije za izkoriščanje vodnega energetskega potenciala na
točno določenem območju koncesije. Predmet ZPKEPS-1 ni kakršnakoli energetska izraba, temveč gre za
posebno pravico za rabo vode za proizvodnjo električne energije v hidroelektrarnah z instalirano močjo,
enako ali večjo od 10 MW. Namen ZPKEPS-1 je določiti pogoje, ki jih mora izpolnjevati koncesionar pri
načrtovanju in izgradnji objektov za izvajanje koncesije za posebno rabo vode. S predlagano spremembo
zakona bi koncesionar pridobil izključno oziroma posebno pravico (koncesijo) tudi za izrabo sončne energije,
kar ni predmet ZPEKPS-1. Koncesionar bi si na podlagi predloga ZPKEPS-1 pridobil privilegiran položaj
pravnega subjekta, ki ima širša upravičenja do poseganja na vodna in priobalna zemljišča z namenom
energetskega izkoriščanja teh zemljišč izven uporabe zemljišč za namen, za katerega se je podelila
koncesija za rabo vode za proizvodnjo električne energije v hidroelektrarnah z instalirano močjo, enako ali
večjo od 10MW. To je lahko sporno z vidika načela enake obravnave subjektov v enakem položaju. Predlog
spremembe ZPKEPS-1 v 2. členu predvideva, da naj bi se v integralnem postopku po 50. členu Gradbenega
zakona ne glede na določbo 35. člena štelo, kdaj je zahteva za izdajo gradbenega dovoljenja objektov
koncesije po tem zakonu popolna. Popolna naj bi bila, če ji je priložena dokumentacija za pridobitev
gradbenega dovoljenja in poročilo o vplivih na okolje. Za popolnost vloge nebi bilo več potrebno izkazovati
pravice graditi. Takšni spremembi vlada nasprotuje, saj posega v veljavni sistem graditve objektov, ki naj bi
bil enak za vse investitorje, ne glede na to, za gradnjo kakšnega objekta gre. S tem se posega v ustavno
načelo enakosti. Vlada še pojasnjuje, da je v pripravi sprememba Gradbenega zakona, ki za vse vrste
objektov in za vse investitorje predvideva, da bi bila vloga za izdajo gradbenega dovoljenja popolna, če ji je
priložena (zgolj) dokumentacija za pridobitev gradbenega dovoljenja.
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Odgovor na poslansko vprašanje v zvezi z odstrelom medvedov in
volkov
Vlada je sprejela Odgovor na poslansko vprašanje Dušana Šiška v zvezi z odstrelom medvedov in volkov. V
odgovoru vlada podaja poročilo glede odvzema medveda in volka iz narave za leto 2019. V letu 2019 je bilo
iz narave v Sloveniji odvzetih 183 osebkov rjavega medveda. 167 osebkov je bilo odvzetih z odstrelom (160
na podlagi Zakona o interventnem odvzemu osebkov vrst rjavega medveda in volka, 6 na podlagi dovoljenj,
ki jih je izdala Agencija Republike Slovenije za okolje (ARSO), 1 na podlagi Odloka o ukrepu odvzema
osebkov vrste rjavega medveda (Ursus arctos) iz narave za obdobje do 30. septembra 2019 (odlok), za 16
osebkov so bile evidentirane izgube (11 povozov, 3 neznani vzroki pogina, 1 znotraj vrstna agresija, 1
nezakonita usmrtitev). V letu 2019 je bilo iz narave v Sloveniji odvzetih 20 volkov in križancev med volkom in
domačim psom. 12 od teh je bilo odvzetih z odstrelom (5 na podlagi dovoljenj ARSO za odstrel križancev, 4
na podlagi ZIOMVN in 3 na podlagi dovoljenj ARSO zaradi ogrožanja premoženja ljudi), za 8 osebkov so
bile evidentirane izgube (5 povozov, 2 primera nezakonite usmrtitve in 1 primer znotraj vrstne agresije).

Odločitev o zahtevku za revizijo oddaje javnega naročila  za
območje zgornje Save
Vlada je sprejela Odločitev o zahtevku za revizijo oddaje javnega naročila »Izbira koncesionarjev v postopku
podelitve koncesije za izvajanje obveznih gospodarskih javnih služb na področju urejanja voda na območju
Slovenije« za Sklop 1, Kranj: Koncesija za območje zgornje Save, ki jo je podal vlagatelj Vodnogospodarsko
podjetje d.d., Kranj in ga zastopa Odvetniška družba Potočnik in Prebil o.p., d.o.o., Ljubljana. Vlada je
sprejela odločitev o zavrnitvi zahtevka za revizijo in povrnitvi stroškov, ki jih zahteva vlagatelj. Postopek
presoje utemeljenosti zahtevka za revizijo se bo nadaljeval pred Državno revizijsko komisijo.

Poročilo o izvedbi akcijskega načrta glede pripravljenosti na
jedrske in radiološke nesreče
V novembru 2017 je v Sloveniji potekala misija Mednarodne agencije za atomsko energijo - EPREV, na
podlagi poročila o rezultatih dela misije pa je Vlada Republike Slovenije v aprilu 2018 sprejela Akcijski načrt
za izvedbo priporočil in predlogov misije. Vlada se je seznanila s Poročilom o izvedbi Akcijskega načrta po
misiji EPREV - pripravljenosti na jedrske in radiološke nesreče (»Emergency Preparedness Review«). Vlada
nalaga ministrstvom, organom v sestavi in vladnim službam, ki svojih nalog iz Akcijskega načrta po misiji
EPREV še niso izvedli v določenih rokih, da preostale naloge izvedejo najkasneje do konca leta 2020, kar bi
omogočilo, da se Mednarodni agenciji za atomsko energijo v letu 2021 posreduje vabilo za ponovno
pregledovalno misijo EPREV (»follow-up mission«), ki bi bila izvedena predvidoma leta 2022. Akcijski načrt
po misiji EPREV vsebuje skupaj 31 akcij, med katerimi so bile do sredine januarja 2020 v celoti izvedene 4
od 5-ih kratkoročnih akcij (rok do junija 2018), 3 od 9 srednjeročnih akcij (rok do konca leta 2018) in 8 od 14
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dolgoročnih akcij (rok do konca leta 2019). Tri akcije, pri katerih so roki določeni s predpisi, so še v izvajanju
. Med akcijami, pri katerih roki niso določeni s predpisi, je tako bilo po poročanju nosilcev in sodelujočih do
januarja 2020 več kot polovica (54 %) akcij izvedenih v zastavljenih rokih, kar je glede na kompleksnost
mnogih nalog uspeh. Ostale akcije  (46 %) so vse še v izvajanju in so vsaj deloma že izvedene, njihovo
izvajanje pa spremlja Medresorska komisija za spremljanje izvajanja državnega načrta zaščite in reševanja
ob jedrski ali radiološki nesreči. Na samo eni akciji, in sicer pripravi postopkov za izvajanje dolgoročnega
zdravstvenega nadzora in ukrepov za rizične skupine prebivalstva po jedrski in radiološki nesreči (akcija 14)
zaenkrat še ni bilo aktivnosti. 

Imenovanje  vršilca dolžnosti glavnega inšpektorja Inšpektorata za
okolje in prostor

Vlada  je izdala odločbo o imenovanju dr. Dragana Matića za vršilca dolžnosti glavnega inšpektorja
Inšpektorata Republike Slovenije za okolje in prostor (IRSOP), in sicer do imenovanja glavnega inšpektorja
Inšpektorata Republike Slovenije za okolje in prostor, vendar največ za tri mesece, od 16. 3. 2020 do 15. 6.
2020. Zakon o javnih uslužbencih določa, da lahko v času od sprožitve natečajnega postopka do
imenovanja novega uradnika na položaj direktorja organa v sestavi ministrstva brez javnega natečaja največ
šest mesecev naloge na tem položaju opravlja vršilec dolžnosti. Za vršilca dolžnosti je brez javnega
natečaja lahko imenovana oseba, ki izpolnjuje predpisane pogoje. Javni natečaj za položaj glavnega
inšpektorja Inšpektorata Republike Slovenije za okolje in prostor, je bil objavljen na spletišču državne uprave
gov.si  in na spletni strani Zavoda RS za zaposlovanje  objavljen dne 12. 12. 2019 vendar  postopek javnega
natečaja še ni zaključen. Za vršilca dolžnosti je brez javnega natečaja lahko imenovana oseba, ki izpolnjuje
predpisane pogoje. Dr. Dragan Matić izpolnjuje vse predpisan pogoje. Na Filozofski fakulteti Univerze v
Ljubljani je pridobil naziv doktor zgodovinskih znanosti. Delal je v Zgodovinskem arhivu Ljubljana, Arhivu
Republike Slovenije, republiškem Inšpektoratu za kulturno dediščino in Inšpektoratu za kulturo in medije  ter
kot poslanec v Državnem zboru. Opravljen ima strokovni izpit za inšpektorja in trenutno tudi opravlja delo 
vršilca dolžnosti glavnega inšpektorja IRSOP.  

Obvestilo pobudniku v zvezi z izdajo koncesijskega akta za rabo
termalne vode
Vlada obvešča pobudnika Občino Dobrovnik, da se postopek izdaje koncesijskega akta za rabo termalne
vode za potrebe ogrevanja iz vrtine Do-1/67 ne začne in sicer zato, ker podelitev koncesije brez reinjekcije
ni mogoča. Pobudnik se je v dopisu z dne 1. 3. 2019 namreč opredelil, da je tak način rabe termalne vode
zanj finančno nesprejemljiv.
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Pomagajte nam izboljšati spletišče Ali vam je ta stran koristila? DA NE

Odgovorna institucija: Ministrstvo za okolje in prostor
Zadnja sprememba: 12. 3. 2020
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